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PROTOKÓŁ Nr 16/XVI/16 

XVI SESJI SEJMIKU WOJEWÓDZTWA OPOLSKIEGO 
w dniu 26 kwietnia 2016 r. 

  
Ad 1. Otwarcie obrad. 
 
N.Krajczy, Przewodniczący Sejmiku: otwieram obrady XVI sesji Sejmiku 
Województwa Opolskiego w dniu 26 kwietnia 2016r. Witam panie i panów radnych 
województwa, a przede wszystkim naszych parlamentarzystów, którzy są z nami: pana 
Posła R. Gallę, pana Posła T. Kostusia, pana Posła R. Wilczyńskiego. Witam zaproszonych 
gości: Prokuratora Okręgowego, panią Agnieszkę Mulkę-Sokołowską. Szczególnie 
serdecznie witam naszego gościa, byłego dyrektora OODR w Łosiowie, pana Henryka 
Zamojskiego. Witam Członków Zarządu Województwa z panem Marszałkiem A. Bułą. 
Witam Skarbnika Województwa, pana S. Mazura, dyrektorów placówek kultury 
województwa opolskiego, którzy dzisiaj będą zabierali głos. Witam prezesa Zarządu 
Opolskiej Izby Regionalnej pana Henryka Galwasa. Witam studentów Wydziału Ekonomii i 
Zarządzania Politechniki Opolskiej z opiekunem Panią Moniką Pojkert, która jest studentką 
III roku Administracji - Koło Naukowe Ius Publicum. 
 

          Ad 2. Porządek obrad. 
 

N.Krajczy, Przewodniczący Sejmiku: na wniosek Marszałka Województwa, pana A. 
Buły do porządku obrad przekazanego Państwu, chcę zaproponować wprowadzenie 
nowych punktów: 
* jako punkt 15 - „Powołanie Komisji Skrutacyjnej”, 
* jako punkt 16 - „Podjęcie uchwały w sprawie odwołania Wicemarszałka Województwa 
Opolskiego”, 
* jako punkt 17 - „Podjęcie uchwały w sprawie odwołania Członka Zarządu Województwa 
Opolskiego”, 
* jako punkt 18 - „Podjęcie uchwały w sprawie wyboru  Wicemarszałka Województwa 
Opolskiego”,   
* jako punkt 19 - „Podjęcie uchwały w sprawie wyboru Członka Zarządu Województwa 
Opolskiego”. 
Chcę także poinformować, że punkt 21 (w przekazanym Państwu porządku obrad), a 
dotyczył „Informacji na temat Samorządowego Kolegium Odwoławczego za 2015r.” - na 
prośbę pani Prezes SKO – zostaje przesunięty na okres późniejszy.  
 
Przegłosujemy zaproponowane zmiany w porządku obrad.  
 
Informuję, że mamy Quorum – na sali obecnych jest 29 radnych i możemy 
prawomocnie procedować.                    

Głosowanie 1  
* kto z radnych jest za wprowadzeniem punktów dotyczących tajnych wyborów 

związanych ze zmianami w składzie Zarządu Województwa (punkty: 15,16,17,18 i 19)  

                            za – 22      wstrzym. - 0      przeciw – 5 

Stwierdzam, że w/w wskazane nowe punkty wprowadzono do porządku obrad. 
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Głosowanie 2 
                                       *kto z radnych jest za przeniesieniem 

 „Informacji o działalności SKO w Opolu za 2015r.”  – na termin późniejszy  

                            za – 27       wstrzym. - 1        przeciw - 0   

Stwierdzam, że punkt 21 dotyczący „SKO” wycofano z dzisiejszej sesji Sejmiku. 
 
                                       Ceremonia podziękowania   
                                  –  byłemu dyr. H. Zamojskiemu 
 
Proszę Wiceprzewodniczącego Sejmiku, pana J. Kotysia o zabranie głosu. 
 
J. Kotyś, Wiceprzewodniczący Sejmiku:  
                                      Szanowni Państwo:  
Pan Henryk Zamojski urodził się 5 lutego 1950 r. w Racławicach Śląskich na 
Opolszczyźnie. W 1972 r. ukończył studia na Wyższej Szkole Rolniczej we Wrocławiu 
uzyskując tytuł magistra inżyniera rolnictwa. W roku 1985 na Uniwersytecie Wrocławskim 
ukończył studia podyplomowe w zakresie Administracji.  Natomiast  w 1997 r. na 
Akademii Ekonomicznej we Wrocławiu ukończył studia podyplomowe w zakresie 
Zarządzania nowoczesnym bankiem.  Z kolei w 2002 nabył uprawnienia Członka 
Rad Nadzorczych - Spółek Skarbu Państwa  – zdając  egzamin państwowy –  
uzyskując  w tym zakresie Dyplom Ministra Skarbu Państwa. 
 
Swoje wieloletnie doświadczenie zawodowe zdobywał w pracy w różnych instytucjach – 
zajmując kolejno odpowiedzialne stanowiska, w tym. m. in.: 
 
1) w latach 1972 – 1974 pracował na stanowisku Zootechnika w Gospodarstwie 
Pomocniczym przy Państwowym Technikum Ogrodniczym w Prószkowie. 
2)  w latach 1974 – 1976 pracował w Urzędzie Gminy w Prószkowie  na stanowisku 
st. Instruktora d/s Rolnych. 
3) w latach 1976 – 1978 pracował na stanowisku Inspektora w Urzędzie 
Wojewódzkim w Opolu – w Wydziale Rolnictwa, Gospodarki Żywnościowej i 
Leśnictwa. 
4)  w latach 1978 – 1979 odbył praktykę rolniczą w Stanach Zjednoczonych – w Stanie 
Kansas – poprzez Stowarzyszenie Inżynierów i Techników Rolnictwa (SITR)  w Warszawie. 
5)  w latach 1979 – 1990 pracował na stanowisku Z-cy Dyrektora Wydziału 
Rolnictwa, Gospodarki Żywnościowej i Leśnictwa – Urzędu Wojewódzkiego w 
Opolu. 
6) w latach 1990 – 1991 był Członkiem Zarządu w Spółce z o.o. - "Agril" w 
Opolu. Tu był odpowiedzialny za sprzedaż warzyw szklarniowych w hurcie krajowym i na 
eksport. 
7) w latach 1992 – 1996 zajmował stanowisko Z-cy Dyrektora w 
Przedstawicielstwie firmy izraelskiej "NETAFIM" w Opolu. Tu był odpowiedzialny 
za kontrakty na dostawę sprzętu do nawadniania kropelkowego w sadach i szklarniach na 
terenie kraju. 
8) w latach 1996 – 1998 był Z-cą Dyrektora w Gospodarczym Banku 
Południowo-Zachodnim S.A. we Wrocławiu. Tu był odpowiedzialny za politykę 
kredytową banku z klientami z terenu Polski południowej.   
9) od 1999 r. do końca marca 2016r. - czyli przez 17 lat  - to dyrektor Opolskiego 
Ośrodka Doradztwa Rolniczego w Łosiowie. 
W tym od 1 sierpnia 2009 r. do końca swojej pracy w 2016 r. - podległy 
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Urzędowi Marszałkowskiemu w Opolu. 
Ten okres 17 lat dyrektorowania Pana Henryka Zamojskiego – był okresem 
odpowiedzialności za doradztwo i współpracę z producentami rolnymi i mieszkańcami 
obszarów wiejskich oraz instytucjami samorządowymi w zakresie produkcji rolnej. 
 

                                                    * * * * *  
N. Krajczy, Przewodniczący Sejmiku: zapraszamy Pana dyrektora Henryka 
Zamojskiego – tutaj na podest. 
 
A. Buła, Marszałek Województwa: Heniu zapraszamy Cię – tu do nas. Szanowni 
Państwo, można być dyrektorem, doradcą, można reprezentować wiele instytucji, ale 
samo nazwisko „Zamojski” - to jest instytucja. Nikt mi nie powie i nie mamy wątpliwości, 
że „Łosiów” kojarzy się z „Zamojskim”. Ja pozwalam sobie mówić po imieniu, bo my się 
znamy już ponad 30 lat, a połączyła nas piłka nożna. I chciałbym Ci Henryku bardzo 
serdecznie podziękować za to, że dbałeś o nasz majątek, że dbałeś o nasze województwo i 
że robiłeś to w sposób z wyjątkową klasą – budując swój wielki autorytet. 
 

W tym miejscu gratulacje byłemu już Dyrektorowi Panu Henrykowi Zamojskiemu – 
złożyli wszyscy członkowie Zarządu Województwa na czele z Marszałkiem 
Województwa, panem A. Bułą oraz Prezydium Sejmiku – Wiceprzewodniczący Sejmiku 
na czele z Przewodniczącym Sejmiku, panem dr N. Krajczym. 
 
Henryk Zamojski, były dyrektor OODR w Łosiowie:  
        Panie Przewodniczący, Panie Marszałku, Wysoka Rado, Szanowni Goście, 
 - jest mi bardzo miło spotkać się z takim wyróżnieniem i możliwością tak wspaniałego 
zakończenia mojej kariery zawodowej. Siedemnaście lat, ale wszystko pamiętam tak, jakby 
to było wczoraj. Ale kończy się jakiś okres mojej kariery zawodowej. Jedno, co szczególnie 
było dla mnie ważne i co wywiozłem z pobytu w Ameryce, to stawanie się życzliwym dla 
wszystkich, którzy potrzebują jakiejś pomocy. Starałem się zawsze ustawiać „na tak”. 
Ważne jest dla mnie i bardzo istotne szanowanie naszego kraju – Polski. Byłem dumny 
także wtedy, gdy farmerzy z Ameryki byli u nas w Polsce i mogli zobaczyć tutaj nasz 
dorobek. Nie musiałem się niczego wstydzić, a farmerzy odnosili się również z szacunkiem 
do naszego kraju. Tam w Ameryce jest trochę więcej życzliwości, otwartości, mniej 
zazdrości i zawiści. Tam jest przede wszystkim poszanowanie tych, którzy coś potrafią 
zrobić i raczej do nich sąsiedzi, czy znajomi – równają. Ja też bym chciał, żeby u nas w 
Polsce było więcej takich sytuacji. W tym miejscu chcę także serdecznie podziękować 
mediom (prasa, radio, telewizja), bo przez te 17 lat nie było jakiś wpadek mojego 
„Ośrodka w Łosiowie”. A przecież kierowałem instytucją zaufania publicznego, a więc 
można było u mnie różne rzeczy znaleźć i krytycznie opisać. Media bardzo dobrze mi 
pomagały z tym wszystkim, co wiązało się z promocją naszego opolskiego rolnictwa, 
naszej opolskiej wsi. Bo w tym zakresie wspólnie z panem Marszałkiem, z 
Parlamentarzystami – jesteśmy dumni, że na Opolszczyźnie mieszkamy. A Opolszczyzna 
naszym przyjaciołom z innych województw kojarzy się z piękną wsią i z wysoko wydajnym 
rolnictwem. To jest także Państwa zasługa. Tu na sali jest wielu moich przyjaciół, którzy w 
tym dorobku uczestniczą na co dzień i starają się tą Opolszczyznę we wspaniały sposób 
reprezentować.   
Proszę Państwa, chciałbym Wam wszystkim życzyć, żebyście też doczekali takiego 
momentu jak ja, żeby została doceniona wasza praca i żeby w taki godziwy, normalny 
sposób żegnali się z tym, co za sobą zostawiacie. Ja dożyłem takiej możliwości i tu z tego 
miejsca chcę Wam wszystkim serdecznie podziękować. Wy jesteście moim kapitałem, bo 
dzięki Wam jestem bardziej bogaty w to wszystko, co wiąże się z osobowością i z tym, co 
można od siebie dać, żeby nam żyło się lepiej i żebyśmy przede wszystkim byli bardziej 
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otwarci i życzliwi dla siebie. Już wspominałem, że przeżyłem czterech wojewodów, dwóch 
marszałków i wszystkie opcje polityczne i umiałem się jakoś znaleźć i zachować. Były 
pewne zagrożenia, ale ja będę zawsze pamiętał tylko te piękne chwile i te wszystkie 
momenty, które będą mi przypominały, że w moim życiu spotkałem wielu wspaniałych 
ludzi. Za to jeszcze raz wszystkim serdecznie dziękuję. Życzę wszystkim Państwu dużo 
zdrowia i wszelkiej pomyślności. Cieszę się, że dzisiaj na tej sali jest Prokurator Okręgowy, 
pani Agnieszka Mulka-Sokołowska, która jest z Brzegu. Ja także miałem okazję poznać 
Panią Prokurator i naprawdę jest mi miło, że dzisiaj na sesji Sejmiku zabierze głos – już z 
pozycji Prokuratora Okręgowego. Dodam, że ze strony Pani Prokurator doznałem wiele 
życzliwości. A więc świat jest mały i można powiedzieć, że także w tym zakresie mam 
pewne pozytywne wspomnienia. Jeszcze raz serdecznie dziękuję. Na brak roboty nie będę 
narzekał, bo już pewne instytucje do mnie „podchodzą” i na pewno Państwo jeszcze o 
mnie usłyszycie, ale już z tej strony i z tego kręgu, w którym będę mógł coś komuś 
pomóc. Dziękuję – wszystkiego najlepszego. 
 
N. Krajczy, Przewodniczący Sejmiku: teraz zapraszam na podest pana Henryka 
Galwasa, Prezesa Zarządu Opolskiej Izby Gospodarczej.  Proszę o wręczenie 
odznaczenia. 
H. Galwas, Prezes Zarządu Opolskiej Izby Gospodarczej: Szanowni Państwo, w 
imieniu Opolskiej Izby Gospodarczej chciałbym dzisiaj również pożegnać i podziękować 
Panu Henrykowi Zamojskiemu za pracę na rzecz naszego województwa i dla naszej 
gospodarki. Ale za nim to uczynię, to krótko wrócę do historii, bo los tak zrządził, iż z 
kolegą H. Zamojskim znamy się ponad 35 lat. Od czasu, gdy pracował w Urzędzie 
Wojewódzkim w Opolu jako zastępca dyrektora mieliśmy kontakt zawodowy. Pan H. 
Zamojski zajmował się gospodarką – rolnictwem i ogrodnictwem, a ja w tym czasie byłem 
prezesem Wojewódzkiej Spółdzielni Ogrodniczo-Pszczelarskiej. Teraz wspominamy sobie te 
piękne czasy, gdy razem współpracowaliśmy. Od tego momentu poznałem pana H. 
Zamojskiego i wiem, że to jest naprawdę talent uczciwy  i zdolny menadżer. Po tych latach 
spotkaliśmy się w 2000 r. -- ja w Opolskiej Izbie Gospodarczej, w której jestem od 16 lat, a 
pan H. Zamojski w OODR w Łosiowie, w którym był dyrektorem przez 17 lat. Nadal obaj 
współpracowaliśmy. 
 
Na tą okoliczność z okazji 25-lecia Opolskiej Izby Gospodarczej, którą 
obchodziliśmy 25 września 2016 r. - wystąpiliśmy do Ministra Gospodarki, 
ażeby przyznać Honorową Odznakę Ministra - „Za rozwój gospodarki RP”. Tą 
odznakę przyznał  ówczesny Minister Gospodarki, pan Janusz Piechociński. 
 
Dlatego dzisiaj w imieniu Pana Ministra chcę ją wręczyć Panu Henrykowi 
Zamojskiemu. Odczytam: W uznaniu zasług poniesionych na rzecz rozwoju 
gospodarki RP nadaję Panu Henrykowi Zamojskiemu odznakę Honorową „Za 
zasługi dla rozwoju gospodarki RP”. Podpisał Minister – Janusz Piechociński. 
 
                                   (Wręczono odznakę i złożono gratulacje). 
H. Zamojski: podziękował za wręczoną mu odznakę. 
  
Ad 3.  Powołanie sekretarza obrad. 
N. Krajczy, Przewodniczący Sejmiku: chciałbym zaprosić pana Radnego A. 
Szymańskiego. 
Radny A. Szymański: dziękuję serdecznie, rezygnuję z tego zaszczytu. Proszę inną 
osobę, wolę być z Klubem. 
N. Krajczy: myślę, że pani Radna J. Wilczyńska – nie odmówi. Bardzo proszę Panią 
Radną do stołu Prezydialnego. Sekretarzem obrad była radna Jolanta Wilczyńska. 
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Ad 4. Przyjęcie protokołu z XV sesji Sejmiku Województwa w dniu 30 marca 
2016 r.         
N. Krajczy, Przewodniczący Sejmiku: czy do wyłożonego protokołu są jakieś uwagi. 
Nie ma. Stwierdzam, że protokół XV sesji Sejmiku został przez radnych województwa 
przyjęty. 
                  
Ad 5. Informacja Przewodniczącego Sejmiku z prac między sesjami. 
 

N. Krajczy, Przewodniczący Sejmiku:  czy są uwagi. Tak, proszę. 
R. Zembaczyński: wpłynęło do Pana Przewodniczącego pismo dotyczące wstrzymania do 
odwołania prac Wojewódzkiego Komitetu Ochrony Pamięci Walk i Męczeństwa. Pytam: co 
to jest za problem? Pismo to skierowano do komisji Nauki, Edukacji, Kultury i Sportu. 
N. Krajczy: odpowiadam, to było pismo pana Wojewody. Ponieważ w tej chwili trwają 
prace resortowe w tym zakresie. I poinformowano nas, że nasze procedowanie zostaje 
wstrzymane. 
R.Zembaczyński: pozwolę sobie zauważyć, że to jest taka bezprecedensowa sytuacja. I 
jeśli można, to proszę to wyjaśnić: na jaki okres to wstrzymano. Bo akurat w tej dziedzinie 
teraz dzieje się sporo różnych  rzeczy i wydaje się, że jest to ciało, które ma swoją funkcję 
do wypełnienia.  
N. Krajczy: oczywiście wystąpimy do pana Wojewody z takim pismem i zapytaniem. Chcę 
poinformować, że w ubiegły piątek w Nysie na zaproszenie starosty przedstawiciele 
Zarządu Województwa na czele z panem Marszałkiem A. Bułą, także radni województwa - 
grupą około 30 osób – spotkaliśmy się z samorządem powiatowym, wójtami, burmistrzami 
powiatu nyskiego. Myślę, że jedynym problemem było to, że mieliśmy zbyt mało czasu, 
aby móc jeszcze wiele tematów poruszyć. Proszę wierzyć, że my nie narzucamy tematów i 
tak było w przypadku Brzegu, Namysłowa i Głubczyc. To gospodarze na miejscu wskazują 
nam tematy, które chcieliby poruszyć. My się do tego dostosowujemy, a departamenty 
merytoryczne UMWO – przygotowują stosowne materiały do prezentacji i do dyskusji. 
Prawdopodobnie jeszcze w tym półroczu chcielibyśmy spotkać się z następnym 
samorządem powiatowym i będzie to może w Strzelcach Opolskich. My będziemy mówić 
jak najmniej, natomiast będziemy chcieli się wsłuchać w problemy nurtujące lokalny 
samorząd i przedyskutować poruszone tematy. Aby było więcej czasu na dyskusję, to teraz 
przygotowane prezentacje prześlemy wcześniej do zapoznania drogą elektroniczną. 
Przypomnę, że ze starostą i burmistrzem Głubczyc spotkamy się jeszcze w czerwcu w 
sprawie drogi nr 416, to obiecaliśmy i to potwierdził Członek Zarządu, pan Szymon Ogłaza. 
To jest aktualne i nadal będzie procedowane. 
 
Ad 6. Sprawozdanie z prac Zarządu Województwa Opolskiego 
N. Krajczy, Przewodniczący Sejmiku: czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać 
głos. Nikt. 
 
Ad 7. Informacja o interpelacjach złożonych między sesjami. 
N. Krajczy, Przewodniczący Sejmiku: informuję Państwa, że:  
 
* W dniu 4 kwietnia 2016 r. wpłynęło pismo stanowiące uzupełnienie odpowiedzi na 
interpelację Radnego Zdzisława Siewiery w sprawie zmiany Wieloletniego Planu 
Województwa Opolskiego na lata 2014-2020 poprzez uzupełnieni listy dróg 
wojewódzkich drogą 901 przebiegającą przez Gminę Zawadzkie w kierunku 
miejscowości Wielowieś – Pyskowice – Gliwice, której udzielił  Członek Zarządu 
Województwa Opolskiego Pan Szymon Ogłaza. 
Pytam, czy odpowiedź jest satysfakcjonująca. 
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Z. Siewiera: tak, dziękuję. 
 
* W dniu 31 marca 2016 r. wpłynęła odpowiedź na interpelację Radnej Jolanty 
Wilczyńskiej w sprawie określenia możliwości realizacji wniosku społeczności 
gminy Świerczów dotyczącego wykonania chodników w 
miejscowościach:Świerczów, Biestrzykowice i Miejsce przy drodze wojewódzkiej nr 
454, której udzielił Członek Zarządu Województwa Opolskiego Pan Szymon Ogłaza. 
Pytam, czy odpowiedź jest satysfakcjonująca. 
J. Wilczyńska: tak, dziękuję. 
 
* W dniu 6 kwietnia 2016 r. wpłynęła odpowiedź na interpelację Radnego Zdzisława 
Siewiery w sprawie zmiany Wieloletniego Planu Województwa Opolskiego na 
lata 2014-2020 poprzez uzupełnienie listy dróg wojewódzkich o drogę nr 463 w 
odcinku łączącym miejscowości Kolonowskie i Zawadzkie oraz wykonanie 
modernizacji  ww. odcinka drogowego w najbliższym czasie, której udzielił 
Członek Zarządu Województwa Opolskiego Pan Szymon Ogłaza. 
Pytam, czy odpowiedź jest satysfakcjonująca.  
Z. Siewiera: tak, dziękuję.         
      
W okresie od dnia 30 marca 2016 r. do 25 kwietnia 2016 r. zostały złożone 3  
interpelacje: 
* W dniu 31 marca 2016 r. Radny Ryszard Zembaczyński złożył interpelację w 
sprawie problemu bezpieczeństwa pieszych na trasie drogi wojewódzkiej 
przebiegającej przez wieś Grobniki, aż za nowo wybudowane rondo na 
skrzyżowaniu tej drogi z drogą krajową zwaną „Obwodnicą Głubczyc” 
 
W dniu 20 kwietnia 2016 r. wpłynęła odpowiedź na interpelację Radnego, w której udzielił 
Członek Zarządu Województwa Opolskiego Pan Szymon Ogłaza. 
Pytam, czy odpowiedź jest satysfakcjonująca. 
R. Zembaczyński:  będę dalej drążył sprawę, bo to jest stan faktyczny na dzisiaj, a nie 
rozwiązanie problemu. 
 
* W dniu 31 marca 2016 r. Radny Arkadiusz Szymański złożył interpelację w 
sprawie dalszego biegu sprawy dotyczącego wykonania insygniów władzy 
województwa opolskiego. 
W dniu 21 kwietnia 2016 r. wpłynęło pismo Marszałka Województwa Opolskiego Pana 
Andrzeja Buły przekazujące odpowiedź Przewodniczącego Sejmiku Województwa  
Opolskiego dr Norberta Krajczego, w której poinformowano m.in., iż aktualnie został 
zakończony I etap przygotowania insygniów województwa opolskiego polegający na 
uzyskaniu pozytywnej opinii właściwego ministra. Podjecie prac związanych z ich 
wykonaniem możliwe będzie natomiast dopiero po zakończeniu II etapu, tj. po 
ustanowieniu insygniów województwa opolskiego przez podjęcie stosowanej uchwały 
Sejmiku Województwa Opolskiego w tej sprawie, co jeszcze nie nastąpiło. Wybrany 
zostanie także taki wykonawca, który da rękojmię prawidłowego wykonania insygniów pod 
specjalnym nadzorem autorskim sprawowanym przez prof. Mariana Molendę. Ponadto w 
dalszej części poinformowano, iż uchwała w przedmiotowej sprawie sprawie zostanie 
poddana procedowaniu przez Sejmik, w momencie kiedy wszystkie prace i konsultacje 
zostaną zakończone. 
Pytam, czy odpowiedź jest satysfakcjonująca.  
A. Szymański: w żadnym stopniu, chciałbym dopytać. 
N. Krajczy: mnie, czy pana Marszałka. 
A. Szymański: tu akurat jest wiele sformułowań ze strony Pana jako Przewodniczącego 
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Sejmiku, więc chyba jednak Pana Przewodniczącego. 
N. Krajczy: proszę, słucham. 
A. Szymański: na wiele pytań, które w mojej interpelacji zadawałem Panu 
Przewodniczącemu w ogóle nie uzyskałem odpowiedzi. Pytając w tej sprawie na 
poprzedniej sesji usłyszałem z ust Pana Przewodniczącego (nie Marszałka) odpowiedź, że: 
„myśmy się zwracali do wielu firm w Opolu, także w kraju”. Uzyskałem odpowiedź, że „jest 
niemożność wykonania w/w łańcucha”. W takim razie ja sobie pozwoliłem zapytać „jakie 
firmy zapytano w Opolu i jakie w kraju”. I nie uzyskałem kompletnie żadnej odpowiedzi. 
(to jest nagrane na poprzedniej sesji i łatwo można odtworzyć). Stąd tu teraz moja krótka 
dygresja na ten temat: rozmawiałem na ten temat z Prezydentem Miasta Opola, panem 
Wiśniewskim. Pan Prezydent stwierdził, że takiego problemu nie ma. Prezydent wykonuje 
taki łańcuch w firmie „Ald-Odlew” niedaleko Opola w strefie ekonomicznej. Powiem tak 
kolokwialnie, że to można „tak z buta tam dojść” i taki łańcuch sobie zamówić. 
Ewentualnie firma PROTEK w Chróścicach k. Dobrzenia Wielkiego. Tak, że wydaje mi się, 
że nie dopatrzono się możliwości wykonania tego łańcucha na Opolszczyźnie. Zacytuję 
jedno zdanie: „Wybrany zostanie taki wykonawca, który da rękojmię prawidłowego 
wykonania insygniów pod specjalnym nadzorem autorskim”. Ale kiedy ten wykonawca 
zostanie wybrany? Ja oferuję pomoc Panu Przewodniczącemu i informuję, że są możliwości 
wykonania insygniów na terenie Opolszczyzny. Pytam: kiedy konkretnie zostanie taki 
wykonawca wybrany? 
N. Krajczy: panie Radny, żeby nie przedłużać dyskusji – odpowiem: wszystkie wskazane 
przez Pana adresy jak: Zakład Grawerski „Grawer”- (potwierdzi to siedzący obok mnie 
Dyrektor Biura) – i informuje, że artystyczna odlewnia metali „Art Odlew”, „Kowalstwo 
artystyczne i metaloplastyka” - Janusz Sawicz (Chróscina), „Kowalstwo artystyczne i 
metaloplastyka” - Stara Kuźnia /k Skoroszyc – odmówili nam wykonania insygniów. Jedyna 
z tych firm, która czyściła łańcuch Pana Prezydenta M. Opola – to jest „Zakład Grawerski 
„Grawer” stwierdziła, że może wykonać łańcuch, ale absolutnie nie podejmuje się 
wykonania „Laski Marszałka”. Takie odpowiedzi otrzymaliśmy. Jest jeszcze jedna sprawa – 
o tym poinformowaliśmy Prof. M. Molendę, bo on ma prawa autorskie. Pan Profesor 
stwierdził, że nie poleca nam tych czterech firm. Także Pana Profesora poprosiliśmy o 
pomoc, żeby znaleźć wykonawcę.    
A. Szymański: proponuję jeszcze firmę „PROTEK”, bo oni wykonują zbroje husarskie 
łuskowe i bardzo różne ciekawe rzeczy. Być może tam Pan Przewodniczący będzie wstanie 
sprawę załatwić. 
I następne pytanie: Pan Przewodniczący napisał: „Taki cel sobie postawiłem jako 
inicjator – „Uchwalenie insygniów Województwa Opolskiego” - na początku, kiedy wybrano 
mnie na zaszczytną funkcję Przewodniczącego Sejmiku. Pytam: czy uda się wnieść (bo 
chciałbym Panu przypomnieć, że Pan się zobowiązał , że po dwóch latach Pan się wymieni 
tutaj z przedstawicielem Platformy Obywatelskiej, czyli Pana kadencja … 
N. Krajczy, Przewodniczący Sejmiku: ja bym prosił – proszę nie powtarzać nieprawdy. 
Gdzie Pan słyszał coś takiego. 
A. Szymański: w mediach, czy mam to szukać. 
N. Krajczy: może w mediach, to niech Pan sobie to odszuka. Ja czegoś takiego nie 
powiedziałem jako Przewodniczący Sejmiku. Proszę nie wkładać w moje usta „nieprawdy”. 
A. Szymański: dobrze. W takim razie pytam: czy zdąży Pan Przewodniczący do końca 
tych dwóch lat wnieść w/w projekt uchwały pod obrady Sejmiku? 
N. Krajczy: proszę Pana, mam kadencję zgodną ze statutem, która trwa 4 lata. W 
związku z tym mam nadzieję, że pod koniec tego roku będziemy nad tym tematem 
procedowali. 
A. Szymański: dopiero pod koniec roku – tak? 
N. Krajczy: powtarzam: zgodnie ze statutem, który na pewno Pan Radny doskonale zna, 
kadencja Przewodniczącego trwa 4 lata. W związku z tym jako Przewodniczący Sejmiku 
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zobowiązałem się wykonać rzecz trudną, ale potrzebną. Bo były też głosy, po co w tym 
województwie potrzebne są insygnia. Mam nadzieję, że do końca tego roku ten temat 
będzie załatwiony. A kadencja moja, z czego może mnie Pan Radny rozliczać - będzie 
trwała tak, jak powinna trwać V kadencja Sejmiku Województwa Opolskiego.  
A. Szymański: następne zdanie Pana Przewodniczącego: zaproponowano ujęcie w 
ogniwach łańcucha herbów powiatów – uzasadniając to aktualną specyfiką regionu i jego 
wspólną historią. Pytam: czy będziemy wracali do tematu usunięcia z łańcucha „Znaku 
Rodła”i zastąpienia go herbami powiatów? Czy też będzie przedstawiony ten projekt, nad 
którym już procedowaliśmy i który został przyjęty. 
N. Krajczy: jako Przewodniczący Sejmiku przypomnę, że rola odnośnie insygniów 
przysługuje właśnie Przewodniczącemu Sejmiku. O projekcie insygniów rozmawialiśmy i 
komisje merytoryczne to zaakceptowały i wybrały. Ale jest jeszcze jedna rzecz: od strony 
prawnej na każdym etapie jest możliwe, że każdy Klub Radnych (nie radni) może zgłosić 
jeszcze inną wersję tego łańcucha. Natomiast my cały czas mówimy o jednej wersji 
projektu, przyjętej już przez Sejmik, zaakceptowanej przez Ministra Infrastruktury itd.    
Natomiast ja nie zabraniam, bo jeżeli później większość przegłosuje to, o czym Pan Radny 
teraz powiedział, to oczywiście ja będę zobowiązany do dalszego działania „w innym 
kierunku”. Ale na dzień dzisiejszy Panie Radny – nic się nie zmieniło. Natomiast jeszcze 
bym prosił – bo z tyłu za Panem obecna jest pani Prokurator, doskonale znająca prawo. 
Pan mnie teraz namawia do tego, żebym ja to prawo złamał. A złamać mam to prawo na 
tej zasadzie, że bezprzetargowo za kwotę (gdzie już wymagane jest to w taki, czy w inny 
sposób) mam sobie wybrać firmę wskazaną przez Pana Radnego. No – nie. Do komisji, 
która powstanie (gdzie ja nie będę uczestnikiem) na pewno wejdzie Pan Profesor M. 
Molenda i radni, którzy będą reprezentować poszczególne Kluby Radnych Sejmiku. Tak, 
żeby nie było podejrzenia, że my coś komuś sami zlecamy.   
Wracając do firmy, którą Pan Radny proponuje „do wykonania łańcucha -  laski Marszałka: 
tak, ta firma by się podjęła wykonania „Laski Marszałka”, ale nie jako „drewnianej”, tylko 
takiej „mocnej z odlewu”. To byłaby laska ciężka do utrzymania i niebezpieczna, a nie 
chcielibyśmy „laski niebezpiecznej”. 
A. Szymański: Panie Przewodniczący, ja na pewno nie zamierzam za pomocą laski dybać 
na Pana życie. To może być Pan spokojny. Zadając pytania, nie namawiam Pana do 
łamania prawa. Chwała Bogu, że jest Pani Prokurator i to słyszy. Staram się dowiedzieć w 
jaki sposób od ponad roku zamierza Pan rozwiązać problem ustanowienia insygniów. I co 
Pan w tej sprawie zrobił. Jak mówię: w tym zakresie nie otrzymałem żadnej odpowiedzi. 
Zapytałem konkretnie: jakie firmy o to zapytano, czemu odmówiły i jakie ewentualnie 
ceny proponowały. Na całe szczęście jeszcze w tym kraju zadawanie pytań nie jest karane, 
z czego się cieszę Panie Przewodniczący. 
N. Krajczy: panie Radny, ja dziękuję Panu za zainteresowanie. Te szczegółowe 
odpowiedzi, o które Pan prosi udzielimy w końcowym punkcie 24 „Odpowiedzi na 
interpelacje” (może też na piśmie). Mówię, że na dzień dzisiejszy ta sprawa jeszcze nie jest 
tak prosta. Chcę podkreślić, że dla mnie, także dla Radnych Województwa – przez cały 
czas były także ważne inne tematy. A to m.in. „Wydział Lekarski”, który ma powstać na 
Uniwersytecie Opolskim, także „Baza dla helikopterów sanitarnych”, których od lat nie 
było. Panie Radny – temat, który Pan poruszył jest bardzo ważny, dziękuję za aktywność i 
liczę na pomoc. Temat będziemy spokojnie procedowali. Podkreślam: mamy też wiele 
innych ważnych dla województwa tematów.  
A. Szymański: pomogę Panu Przewodniczącemu, jak to się mówi „z dziką rozkoszą”. 
Zobowiązuję się za miesiąc dostarczyć Panu Przewodniczącemu „bazę firm”, które 
ewentualnie insygnia wykonają. Wyślę tym firmom meilem projekt insygniów. Będzie 
ocena firm, będzie wiadomo czy są to w stanie wykonać, czy też – nie. Pomogę w tym 
zakresie Panu Przewodniczącemu i informację przekażę za miesiąc na sesji Sejmiku. To 
dzisiaj jest nagrywane i za miesiąc proszę mnie rozliczyć. Bo rok i miesiąc – to jest 
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zdecydowanie za długo i nie sądzę, żeby tu były problemy proceduralne. Tylko jest 
niechęć, bo jesteście w koalicji z Mniejszością Niemiecką, a na komisjach było widać, że  
„MN to było nie w smak”. A mnie - „to jest w smak”i chciałbym to doprowadzić do końca – 
z pozytywnym, bądź negatywnym nastawieniem do końca. 
N. Krajczy: dziękuję. Akurat pan profesor M. Molenda jest mieszkańcem Nysy, jest artystą 
bardzo zajętym. Robi wiele różnych rzeczy dla Opolskiego Uniwersytetu. Ja tylko jestem 
lekarzem i mój zespół lekarzy leczy Pana Profesora w Nysie. Tak więc również dla Pana 
Profesora najważniejsze było zdrowie, a dopiero później inne rzeczy. Ale oczywiście Pan 
Profesor będzie chciał się do sprawy włączyć. Jeszcze raz Panu Radnemu A. 
Szymańskiemu dziękuję.  Na koniec – myślę, że prościej byłoby, gdybyśmy się spotkali 
przy kawie i te wszystkie punkty poruszyli i nie wydłużali dzisiaj sesji Sejmiku. To byłoby 
sprawniej, szybciej i dobre dla Sejmiku. 
 

* W dniu 5 kwietnia 2016 r. Przewodniczący Sejmiku Norbert Krajczy złożył 
interpelacje w sprawie funkcjonowania Ośrodka Rehabilitacji w Suchym Borze 
w strukturach Stobrawskiego Centrum Medycznego Sp. z o.o. z siedzibą w Kup. 
W dniu 21 kwietnia 2016 r wpłynęła odpowiedź na interpelację Przewodniczącego Sejmiku, 
której udzielił Wicemarszałek Województwa Opolskiego Pan Roman Kolek. 
Pytam, czy odpowiedź jest satysfakcjonująca. 
Z. Siewiera: tak, dziękuję. 
 
Ad 8. Interpelacje i zapytania. 
N. Krajczy, Przewodniczący Sejmiku: czy ktoś z Państwa Radnych chciałby złożyć 
interpelację, bądź zapytanie. Nie widzę. Dziękuję.  
  
Ad 9. Informacja nt. funkcjonowania wojewódzkich instytucji kultury. 
N. Krajczy, Przewodniczący Sejmiku: udzielam głosu panu Grzegorzowi 
Sawickiemu. 

                                    Prezentacja multimedialna 
G. Sawicki, Członek Zarządu prezentując materiał w wersji multimedialnej powiedział 
m.in.: przypomnę, że w województwie opolskim funkcjonuje sześć jednostek kultury 
podległych samorządowi województwa: Muzeum Śląska Opolskiego, Muzeum Wsi 
Opolskiej, Teatr im. J. Kochanowskiego, Filharmonia Opolska im. J. Elsnera, Wojewódzka 
Biblioteka Publiczna w Opolu i Centralne Muzeum Jeńców Wojennych w Opolu - 
Łambinowicach. Jednostki te finansowane są głównie z budżetu województwa. I tak jak 
kształtował się budżet i jaka była jego kondycja, to tak też odpowiednio wyglądało 
finansowanie tych jednostek. Lata 2010 – 2011 to były dobre lata dla całego budżetu 
województwa i także odpowiednio wysoko dofinansowano jednostki kultury. Ale tu 
chciałbym zwrócić uwagę na jedną rzecz, a mianowicie: mimo że to dofinansowanie było 
wysokie, to  niektórzy dyrektorzy jednostek kultury nie potrafili spłacić kredytu, nie 
potrafili unormować trudnych sytuacji i zrestrukturyzować tych jednostek. W roku 2015 
dotacje podmiotowe były w sumie najniższe ze wszystkich ostatnich poprzedzających lat. 
Mimo, że sytuacja budżetu województwa była trudna, to jednak wykonanie finansowe 
jednostek kultury na koniec 2015r. wyglądało już zdecydowanie inaczej. Zarząd 
Województwa znalazł środki finansowe na poziomie, który pozwolił jednostkom kultury 
„złapać oddech” i umożliwić w miarę normalne funkcjonowanie. Prezentowana tabela 
pokazuje poziom finansowania na rok 2016 i to jest kwota ponad 2 mln zł. z 
przeznaczeniem dla naszych jednostek kultury. Na wkłady własne zarezerwowano kwotę w 
wysokości 800 tys. zł. Obecnie pracujemy nad odpowiednim podziałem tych środków, aby 
jednostkom kultury zapewnić najlepsze funkcjonowanie. Chcę podkreślić, że dyrektorom 
jednostek chcemy przekazać środki na „niewielkie podwyżki dla pracowników”. 
Na poprzednim slajdzie prezentowałem niskie dotacje podmiotowe dla jednostek kultury, 
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które wymusiły działania restrukturyzacyjne tych jednostek. To Zarząd Województwa i 
dyrektorzy tych jednostek kultury podjęli się tego wielkiego trudu restrukturyzacji. Starano 
się dostosowywać te jednostki do poziomu dotacji podmiotowych. Podpisano kontrakty i 
podpisano umowy w ubiegłym roku praktycznie ze wszystkim dyrektorami, których 
wyłoniliśmy w ramach konkursów. W kontraktach dyrektorom zapisano te minimalne 
poziomy dotacji, które nie będą już obniżane. Chcę tu podkreślić, że takie zapisy po raz 
pierwszy pojawiły się w jednostkach kultury w Polsce. Wprowadzenie takich zapisów i 
stworzonych odpowiednich dokumentów do tych zapisów uznano za przykład bardzo 
dobrych praktyk,  wprowadzonych w życie w zakresie funkcjonowania jednostek kultury. 
Chwalono nas za to, że odważyliśmy się naszym dyrektorom zapisać te minimalne poziomy 
dotacji, poniżej których nie będzie można schodzić. Zakres przeprowadzonych 
restrukturyzacji wyglądał różnie w poszczególnych jednostkach. Niektórzy dyrektorzy 
przeprowadzili ją głębiej, a niektórzy w mniejszym zakresie np. jeśli chodzi o poziom 
zatrudnienia. Widzimy to na slajdzie i prezentowanym wykresie. Mamy pewne osiągnięcia, 
ale to nie są jeszcze sukcesy, bo do sukcesów to jeszcze daleka droga. W roku 2015 
wspólnie, czyli Zarząd Województwa i dyrektorzy jednostek wypracowali zmiany statutów 
(Teatru, Filharmonii i Wojewódzkiej Biblioteki Publicznej). Powołano Rady Artystyczno-
Programowe (Teatr i Filharmonia). Zapisano sposoby wyłaniania zastępców dyrektorów, 
określono jak w przyszłości będą zarządzane jednostki kultury (czy artysta, czy menadżer). 
Wrócę tu jeszcze do tych minimalnych kwot dotacji, ponieważ one były ustalone na 
poziomie 2015r. Natomiast Biuro Skarbu, Zarząd Województwa i Departament, a także 
poszczególni dyrektorzy aktualizują te dane, odnosząc je do pierwszego ustalonego 
poziomu po przeprowadzonych audytach. Myślę, że Zarząd Województwa będzie się 
odpowiednio do tego odnosił i rozmawiał w tym zakresie z dyrektorami. 
Obecni dzisiaj na sali obrad dyrektorzy poszczególnych jednostek zasygnalizują krótko 
zakres swoich prac. Natomiast ja chcę tylko zwrócić uwagę na niektóre z nich. Mianowicie 
jeśli chodzi o Muzeum Jeńców Wojennych w Opolu-Łambinowicach – to: w Ministerstwie 
Kultury i Dziedzictwa Narodowego od wielu lat zabiegaliśmy o to, aby Ministerstwo 
„współprowadziło” to Muzeum, ponieważ uważamy, że to jest instytucja ponadregionalna. 
Tego nie udało się zrobić w 2015r., ale udało się uzyskać dosyć duże pieniądze. Na rok 
2016 i rok 2017 Ministerstwo przeznacza po 1 mln zł. ze swojego budżetu. Natomiast my, 
jako samorząd województwa na wkłady własne przekazujemy odpowiednio 270 tys. zł. 
oraz 211 tys. zł. To pozwoli na przeprowadzenie modernizacji i koniecznych remontów. O 
tym później powie pani dyrektor V. Rezler-Wasielewska. Aktualnie pracujemy nad tym, aby 
jednak ta instytucja przeszła pod „Ministerstwo Kultury”. Pan Marszałek wystosował w tej 
sprawie odpowiednią korespondencję do obecnego Ministra, pana Glińskiego. Pismo jest 
także podpisane przez Wojewodę Opolskiego i Prezydenta Miasta Opola. Tak więc jest to 
wspólna inicjatywa i jest duża szansa, że to przedsięwzięcie uda się sfinalizować. Również 
udało się przywrócić pieniądze z konkursu, które były „zawieszone” z przeznaczeniem dla 
Wojewódzkiej Biblioteki Publicznej – chodzi o remont biblioteki obcojęzycznej na ul. 
Kośnego. Tu udało się przywrócić budżetowanie na rok 2015 i na rok 2016 w kwocie 828 
tys. zł. A dodatkowo samorząd województwa dokłada kwotę 408 tys. zł. tytułem wkładu 
własnego. Ta biblioteka na ul. Kośnego będzie oddana do użytku w IV kwartale br. 
Podjęliśmy rozmowy z Prezydentem Miasta Opola i pan Prezydent zaczął się poczuwać do 
tego, że nasze jednostki funkcjonują na terenie miasta Opola i wskazane jest 
wspomaganie finansowe. Toteż w ubiegłym roku udało się uzyskać z budżetu Miasta Opola 
kwotę 620 tys. zł., a na rok 2016 – na razie jest 500 tys. zł. Ale rozmowy trwają i mamy 
nadzieję na podwojenie tej kwoty pomocy. Te środki finansowe ubogaciły działalność 
kulturalną naszych jednostek. Udało się na koniec roku spłacić kredyt – Zarząd 
Województwa podjął decyzję o spłacie kredytu w wysokości 1 mln 100 tys. zł. Przypomnę, 
że to był kredyt zaciągnięty przez poprzedniego dyrektora Teatru bez zgody Zarządu 
Województwa Opolskiego. Obecnie Teatr startuje pod nową dyrekcją pana Rakowskiego 
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bez zadłużenia. Również częściowo spłaciliśmy kredyt Filharmonii Opolskiej. Po 
przeprowadzonych rozmowach z Ministerstwem Kultury i Dziedzictwa Narodowego 
oceniono „lukę finansową” dla Filharmonii Opolskiej i w celu zminimalizowania problemu 
podjęto decyzję o wydzierżawieniu „Klubu Muzycznego”. Chodzi o to, że inwestycja w 
Filharmonii Opolskiej zrealizowana ze środków unijnych nie mogłaby prowadzić działalności 
zarobkowej. Przekazanie tego ośrodka w dzierżawę ożywi działalność tego Klubu 
Muzycznego. W ramach projektu RPO „Ochrona Trzmiela” - oprócz trzech „Chałup” w 
Muzeum Wsi Opolskiej – uda się jeszcze wybudować windę w teatrze im. J. 
Kochanowskiego. Powstał też w ramach tego projektu piękny spektakl dla dzieci 
„Wszystkie stworzenia”. Uczestniczą w tym przedstawieniu dzieci z całego województwa, 
ważne jest także to, że uczestniczą w tym dzieci z małych miejscowości. Wójtowie i 
burmistrzowie finansują dojazd autokarowy, a my finansujemy bilety. Także do Filharmonii 
mogą przyjeżdżać na koncerty i zwiedzać filharmonię emeryci i renciści. 
Możemy się pochwalić udziałem w programie ministerialnym „Bardzo młoda kultura”. Pan 
Marszałek zaprosił wszystkie jednostki nasze (podległe samorządowi województwa) i 
miejskie - do Teatru i informował o możliwości pozyskania środków finansowych. Na 
realizację tego projektu zdecydowało się Muzeum Śląska Opolskiego i w jego ramach 
będzie przeprowadzona diagnoza potrzeb w zakresie kultury. Także będą wspierane 
działania kulturalne na terenie naszego województwa. Wspomnę tu o nowej formule 
„Opolskich Konfrontacji Teatralnych” - imprezy prestiżowej województwa, której ranga w 
ostatnich latach zaczęła podupadać. W ubiegłym roku udało się podpisać umowę z 
„Ministerstwem Kultury” i z „Instytutem Teatralnym” - że konkurs „Klasyka żywa” 
organizowany przez Instytut Teatralny – będzie miał swój finał w Opolu w ramach naszych 
konfrontacji. I w tym zakresie podpisano umowę na dwa lata na realizację tego programu 
u nas, z budżetem 2 mln 900 tys. zł., przy czym 500 tys. zł. to wkład samorządu 
województwa opolskiego. Teatr w Opolu został odnowiony, ma przepiękne wnętrza, to 
całkiem nowa formuła uzyskana wysiłkiem dyrekcji Teatru i samorządu województwa. 
Funkcjonuje przygotowana kawiarenka, wiele się dzieje – serdecznie wszystkich państwa 
zapraszam. Organizowane są spektakle i cykle koncertowe. I na koniec, jestem dumny 
razem z panem dyrektorem N. Rakowskim, że udało nam się przywrócić „Grotowskiego” - 
do Opola poprzez utworzenie specjalnej sceny dla młodych twórców, gdzie będą mogli 
prezentować swoje własne dokonania reżyserskie. Tego w Polsce nie ma.  
I Na koniec – Szanowni Państwo - udało się podpisać porozumienie z Marszałkiem 
Województwa Śląskiego o współpracy w obszarze kultury, myślę że sportu także. To 
ubogaci obie strony (oba nasze województwa) o specjalne oferty kulturalne, wspólne 
koncerty, wymianę osiągnięć naszych jednostek kulturalnych z podobnymi jednostkami 
województwa śląskiego. To bardzo dobrze rokuje dla obu stron. Bardzo ważną sprawą 
będzie wydanie „Leksykonu Powstań Śląskich” w setną rocznicę tych wydarzeń i 
przygotowanie się do tych obchodów rocznicowych. Na zakończenie swojego wystąpienia 
Członek Zarządu Województwa Opolskiego, pan Grzegorz Sawicki podsumował i 
przedstawił harmonogram najważniejszych zadań w zakresie kultury w jednostkach 
podległych samorządowi województwa na rok 2016. 
 
N.Krajczy, Przewodniczący Sejmiku: dziękuję panu G. Sawickiemu. 
Proszę komisję merytoryczną o opinię do materiału sesyjnego. 
H. Kołodziej, przewodniczący Nauki. Eduk. Kult. i Sportu.: komisja po spotkaniu z 
dyrektorami wojewódzkich instytucji kultury, po zapoznaniu się z funkcjonowaniem tych 
jednostek oraz przeprowadzonej reorganizacji Filharmonii i Teatru, a także zaplanowanych 
na 2016r. działań w obszarze kultury uznaje, iż w budżecie województwa opolskiego 
powinny znaleźć się środki zabezpieczające podstawowe funkcjonowanie jednostek, ale 
także dalsze dodatkowe środki na wzmacnianie opolskiej kultury. Komisja uznaje iż o 
opolskiej kulturze należy myśleć perspektywicznie. Częściowo się to już dzieje i poprzez 
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planowanie budżetu dla instytucji kultury z wyprzedzeniem umożliwi dyrektorom tych 
instytucji długofalowe planowane działalności. Komisja proponuje, aby właśnie dzisiaj w 
tym punkcie sesji Sejmiku każdy z dyrektorów miał możliwość zaprezentowania instytucji, 
którą kieruje. Komisja przyjęła „Informację”.  
N. Krajczy: udzielam głosu dyrektorom jednostek kultury. Proszę bardzo. 
 
Następnie krótkie 5-cio minutowe prezentacje z zakresów zadań statutowych 
swoich jednostek przedstawili dyrektorzy jednostek kultury podległych 
samorządowi województwa, a mianowicie: 
* Pan Tadeusz Chrobak, dyrektor Wojewódzkiej Biblioteki Publicznej w Opolu. * Pani  
Violetta Rezler - Wasielewska, dyrektor Centralnego Muzeum Jeńców Wojennych w 
Opolu-Łambinowicach. * Pan Jarosław Gałęza, dyrektor Muzeum Wsi Opolskiej. * Pani 
Urszula Zajączkowska, dyrektor Muzeum Śląska Opolskiego. * Pan Norbert 
Rakowski, dyrektor Teatru im. J. Kochanowskiego w Opolu. * Pan Przemysław 
Neumann, dyrektor Filharmonii Opolskiej im. J. Elsnera.* Pan Norbert Rakowski, 
dyrektor Teatru im. J. Kochanowskiego w Opolu. 

 
Pan dyrektor N. Rakowski, który zabrał głos jako ostatni, kończąc swoje wystąpienie 
zaprosił na podest Marszałka Województwa, pana A. Bułę i wręczył „Dyplom uznania” - 
serdecznie dziękując Panu Marszałkowi za przyczynienie się do „Niezwykłej nowej formuły 
Konfrontacji Opolskich”. Dyrektor N. Rakowski złożył to podziękowanie w imieniu całego 
Zespołu Teatru im. J. Kochanowskiego w Opolu. 
 
Także w tym momencie głos zabrała dyrektor Violetta Rezler – Wasielewska i 
powiedziała: Panie Marszałku gościliśmy Państwa Radnych i Zarząd Województwa z panem 
Marszałkiem w Muzeum Jeńców Wojennych w siedzibie w Łambinowicach jesienią 
ubiegłego roku. Wówczas mówiłam o wielu problemach z jakimi to Muzeum się zmaga. 
Mam nadzieję, że wybrzmiała też myśl o tym, że widać wsparcie z Państwa strony i widać 
pozytywne zmiany. To samo obserwują dyrektorzy innych instytucji i to w ich imieniu Panie 
Marszałku – chcę złożyć serdeczne podziękowania właśnie na Pana ręce. Dziękujemy 
całemu Zarządowi Województwa Opolskiego i dla Państwa Radnych. Prosimy o 
kontynuację tej dobrej tendencji. Bardzo dziękuję. 
 
A. Buła, Marszałek Województwa: dziękuję bardzo. Szanowni Państwo jak dziękujecie 
Zarządowi Województwa, to proszę nigdy nie zapominać o Panu Skarbniku naszego 
województwa. Dlatego, że te decyzje, które my podejmujemy jako Zarząd Województwa, a 
później bardzo i energicznie i aktywnie z Wami realizuje to Członek Zarządu, pan G. 
Sawicki – to wiadomo, że to zaczyna się w Gabinecie Skarbnika Województwa. To Skarbnik 
Województwa skrupulatnie liczy, czy nas na to stać, czy nie stać. Dlatego ja dziękuję całym 
służbom finansowym za nasz bezpieczny budżet i za to, że możemy partycypować w 
waszych pomysłach i w waszych wydarzeniach. Bo naprawdę dążymy do tego, aby nasze 
instytucje kultury były powodem do dumy, a nie powodem do trosk i zmartwień. Dziękuję 
bardzo. 
N. Krajczy, Przewodniczący Sejmiku: serdecznie dziękuję Paniom i Panom 
Dyrektorom za prezentacje i syntezę przedstawionych działań w swoich jednostkach 
kultury. 
Otwieram dyskusję. 
                                                         Dyskusja    
A. Sałacki: zwracając się do Członka Zarządu, pana G. Sawickiego, chcę powiedzieć, że: 
jestem pełen uznania, zwłaszcza, że dość dobrze znam tą „działkę kultury”. Przypomnę, że 
jak jechaliśmy razem z panią radną E. Kurek na spotkanie w Brukseli, to zapoznaliśmy się z 
wizją działań, które wówczas przedstawiał pan G. Sawicki. Ale wówczas to były w zasadzie 
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„wizje słowne”. Natomiast dzisiaj po przedstawionej prezentacji widzę, że te zamierzenia 
udało się wprowadzić w życie. W związku z tym po tych dwóch latach pracy Członka 
Zarządu, pana Grzegorza Sawickiego – w tym trudnym obszarze kultury działania – jestem 
pełen uznania. Dziękuję bardzo. 
 
J.Kotyś, Wiceprzewodniczący Sejmiku: wszystkie jednostki kultury prowadzone przez 
samorząd województwa zasługują na szerszą uwagę. Zgadzam się z radnym A. Sałackim, 
który w ostatnich latach dostrzegł pewną pozytywną tendencję, jeżeli chodzi o nasze 
podejście, o działania Zarządu Województwa z Marszałkiem Województwa, panem A. Bułą. 
Ten duet pana Marszałka A. Buły i Członka Zarządu Województwa, pana G. Sawickiego – 
poszerzony o panią dyrektor A. Kamińską – nie tylko sprawia wrażenie, ale to jest 
widoczne, że podchodzi do zagadnień kultury inaczej, aniżeli to było drzewiej. I to jest 
istotne, zwłaszcza po tych latach trudnych, bo parę lat temu mieliśmy takie natężenie 
kryzysów w poszczególnych jednostkach i to nie tylko kryzysów finansowych. Ja to 
mówiłem na posiedzeniu komisji i teraz powtórzę, że jednostki kultury nie są wyłącznie 
miejscem, gdzie się łatwo uprawia pewną autopromocję. W tej chwili Zarząd Województwa 
podchodzi do problemu jako do konkretnych zadań, które trzeba rozwiązać, mając przed 
sobą konkretnie postawione cele w każdej z tych jednostek. To widać w ostatnich latach i 
oby ten korzystny przełom przerodził się w taki systematyczny proces poprawy wizerunku, 
działalności i efektywności działania tych jednostek kultury. Do zrobienia pozostało jeszcze 
wiele. Takim idealnym przykładem jest Wojewódzka Biblioteka Publiczna, która swoją 
opieką i doradztwem schodzi aż do bibliotek gminnych, czy lokalnych punktów 
bibliotecznych. Idąc za wypowiedzią dyrektora Teatru im. J. Kochanowskiego, pana N. 
Rakowskiego, który mówił o scenie amatorskiej, o pobudzeniu ruchu amatorskiego, o tym, 
aby nasze jednostki kultury zastąpiły „nieobecny wojewódzki dom kultury” i w swoich 
branżach przygotowywały młodzież do aktywnego uczestnictwa w życiu kulturalnym - to 
uważam, że to jest ważny cel. Ten cel powinniśmy sobie wytyczyć wszyscy razem. 
Powinniśmy się starać kreatywnie podnosić ten stan odpowiedzialności za to, co się dzieje 
w kulturze w całym regionie. Dziękuję. 
 
B. Wierdak, Wiceprzewodniczący Sejmiku: przez kilkanaście ostatnich lat zawsze 
mówiłem, że najważniejszą cechą naszego województwa i najważniejszą zaletą są ludzie. 
W przypadku Państwa Dyrektorów placówek kulturalnych to widać bardzo dobrze. Proszę, 
abyście Państwo przekazali podziękowania od nas jako od samorządu województwa swoim 
współpracownikom i całym zespołom, a którymi Państwo jako dyrektorzy współpracujecie. 
Panie Marszałku, podziękowanie należy się także dla Zarządu Województwa za to, że 
walcząc o budowę Elektrowni Opole, o drogi, o kanalizację – nie zapomnieliśmy o tym, co 
jest najważniejszym celem samorządu województwa, czyli o rozwój kulturalny, rozwój 
intelektualny naszego województwa i ten poziom Państwo nam zapewniacie. Jeszcze raz 
wielkie podziękowanie dla Państwa i dla wszystkich zespołów, którymi kierujecie. Dziękuję. 
 

Z. Ziółko: jako osoba, której kultura jest bliska mentalnie i zawodowo, chciałem 
podziękować Państwu dyrektorom za tą prezentację i za to wszystko, co się u nas w 
województwie w sferze kultury dzieje. Dodam, że „kultura wysoka” nie oznacza, że jest to 
kultura tylko dla wybranych. A tylko tak, jak powiedzieli dyrektorzy Teatru i Filharmonii – 
że kultura wysoka to kultura poprzez powszechny do niej dostęp i to jest bardzo cenna i 
bardzo dobra inicjatywa, bo coraz bardziej otwarta dla wielu. Również dziękuję za pracę 
pani dyrektor A. Kamińskiej. Także dziękuję Członkowi Zarządu, panu G. Sawickiemu, bo 
jak obejmował tą trudną działkę, to byłem trochę sceptyczny. Ale dzisiaj powiem, że moje 
podejrzenia były nieuzasadnione w żaden sposób. I to chcę podkreślić właśnie w tej chwili. 
Jeszcze specjalnie chcę podziękować za programy „Eduko” i „Bardzo młodą kulturę” - bo 
widać, że już następuje integracja środowiska poprzez odbywające się spotkania w 
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różnych miejscach i coraz więcej placówek w to wchodzi. Także ważne jest to, że te granty 
będą mogły zdobywać i realizować nawet osoby fizyczne. To ważne, bo tej pory bardzo 
wiele osób nie miało dostępu do finansowania i do zdobycia pieniędzy na różne 
przedsięwzięcia, a inicjatyw kulturalnych jest bardzo wiele w różnych źródłach. Taka 
pomoc jest wskazana. Dziękuję. 
 

A. Buła, Marszałek Województwa: przede wszystkim chciałbym bardzo serdecznie 
podziękować Paniom i Panom Dyrektorom naszych jednostek kultury za to, że 
od okresu 2,5 lat, czyli od kiedy jestem Marszałkiem – jesteśmy w bardzo 
trudnym procesie zmian. Według mnie, to jest proces zmian – na dobre. Bo gdy 
sobie przypomnimy jakiekolwiek wcześniejsze, czy późniejsze decyzje, to nigdy Państwu 
(jednostkom kultury) nie odmówiliśmy pomocy, nigdy nie wsparliśmy finansowo. A to, że 
staliśmy się bardziej dociekliwi, to bardziej się poznaliśmy i mogliśmy sobie wyznaczyć 
wspólne cele. Teraz każdy mówi, że te cele są bardziej skonkretyzowane, one są wyraźnie 
pokazane i każda instytucja kultury wie dokąd zmierza. Myśli o tym, jak będzie wyglądała 
za rok, dwa lub trzy lata. Tak naprawdę dyskusje między nami są bardzo trudne, ale one 
zawsze są konstruktywne. I chciałbym, aby one nadal takie były, bo naszą rolą, czyli rolą 
Zarządu Województwa - jest „pytać”: dlaczego, za ile, jaki to przyniesie efekt. Efekt nie 
tylko dla instytucji, ale przede wszystkim dla ludzi tam pracujących i dla osób 
korzystających z tych dóbr kultury. Gdy rozmawialiśmy z dyrektorem panem N. 
Rakowskim, że czas skończyć z remontami, bo załoga oczekuje „wkładu merytorycznego” - 
to podjęliśmy decyzję o zwiększeniu dotacji o kwotę 400 tys. zł na cztery nowe produkcje 
w Teatrze. Chodzi o to, aby ludzie czuli się przynależni do budynku, do instytucji, do tego – 
co się w nim dzieje. Również bardzo serdecznie chcę podziękować Pani dyrektor 
Agnieszce Kamińskiej za tytaniczną pracę przez ostatnie kilkanaście miesięcy.  
Może już zaocznie chcę podziękować panu Ministrowi Jarosławowi Sellinowi, który 
nas bardzo mocno wspiera w naszych przedsięwzięciach. Jest poinformowany o planie 
działań w zakresie kultury na Opolszczyźnie, o planach w naszych instytucjach i myślę, że 
to będzie kontynuowane. Osobiście chciałbym, aby to co zostało rozpoczęte w 2015r. było 
kontynuowane m.in. w Centralnym Muzeum Jeńców Wojennych, także wdrożenie 
programu „Bardzo młoda kultura”. Uważam, że są to projekty wartościowe i nie jest ważne 
kto jest ich autorem, bo one służą ludziom, służą instytucjom kultury.  
Szanowni Państwo, dziękuję Członkowi Zarządu, panu Grzegorzowi 
Sawickiemu za tą aktywność w kontaktach z Państwem, za docenienie Państwa 
pracy, bo pracował także popołudniami, w soboty i w niedziele. Za to, że nigdy 
nie unikał trudnych rozmów nad problemami. Bo przecież nie jesteśmy tylko po to, 
aby odbierać takie wyróżnienia jak dzisiaj, ale po to, aby stawić czoła trudnym problemom, 
które się nam pojawiają. Dziękuję bardzo. 
 
H. Kołodziej, przewodniczący Kom. Nauki, Eduk, Kultury i Sportu: cieszy dyskusja, 
cieszy bogactwo życia kulturalnego, projektów i planów przedstawionych przez dyrektorów 
wojewódzkich jednostek kultury. W świetle  takich zamierzeń trzeba wyraźnie powiedzieć, 
że dzisiaj kultura to jedna z podstaw nowoczesnego rozwoju. To przestrzeń gdzie 
najbardziej rodzi się kreatywność, innowacyjność, także gotowość do podejmowania 
ryzyka. Nie przypadkowo Instytut Badań Rynkowych oceniając atrakcyjność inwestycyjną 
województw – dzisiaj także patrzy na jakość działalności kulturalnej. Pod tym względem za 
ubiegły rok – nie mamy szczególnego miejsca, bo za nami jest tylko podlaskie i 
województwo lubelskie. Dlatego też cieszy nas bardzo  podjęta determinacja działań, tak 
ze strony Zarządu Województwa, szczególnie Członka Zarządu pana G. Sawickiego, 
dyrektor Departamentu UMWO, pani Agnieszki Kamińskiej, dyrektorów poszczególnych 
jednostek kultury – bo widzimy poszukiwanie nowych możliwości i innowacyjnych 
rozwiązań. To przynosi już widoczne efekty, ale widzimy także wiele szans i możliwości na 
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przyszłość „w działaniu sieciowym”. Dziękuję bardzo za tą nową jakość w zarządzaniu 
kulturą i rozwojem kultury. Wierzę mocno, że to będzie mocno kontynuowane. Dziękuję 
bardzo. 
A. Szymański: ilość licznych pochwał skierowanych do Członka Zarządu, pana G. 
Sawickiego akurat nie budzi „za dużego zdziwienia”, bo rzeczywiście przejmował zakres 
działań jednostek kultury województwa w trudnym okresie (m. in. strajki w Filharmonii 
Opolskiej i w Teatrze im. J. Kochanowskiego) i pewne rzeczy udało się panu G. Sawickiemu 
zrobić i tutaj rzeczywiście chwała za to. I teraz powiem, choć nie chciałem zabierać głosu: 
po tej ilości pochwał dla Członka Zarządu, pana G. Sawickiego, to po prostu budzi 
zdumienie, że dzisiaj zostanie podjęta uchwała Sejmiku o odwołaniu ze sprawowanej 
funkcji  Członka Zarządu właśnie pana G. Sawickiego. Rozumiem, że to odwołanie jest 
formą podziękowania za tą świetnie wykonaną pracę. Więc to jest po prostu szczyt 
hipokryzji politycznej, który został dzisiaj na tej sali osiągnięty. Myślę, że to wniosek do 
przemyślenia  dla wszystkich. Dziękuję bardzo. 
 

Z. Siewiera: to co z zakresu kultury było prezentowane na tej sali przez poszczególnych 
dyrektorów jednostek organizacyjnych, które nadzorował Członek Zarządu pan G. Sawicki 
– to widzieliśmy jaki został zrobiony skok w zakresie kultury. Kultura nigdy nie była 
dochodowa, dlatego dla pana G. Sawickiego, dla pani dyrektor A. Kamińskiej i wszystkich 
podległych kierowników – należą się wysokie wyrazy uznania. Dziękuję. 
 

R. Zembaczyński: wydaje się, że w tym szczęśliwym i bardzo idyllicznym obrazie, 
którego wreszcie dożyliśmy – brakuje jednego elementu, a mianowicie chodzi o kontakt ze 
środowiskiem akademickim i oddziaływaniem na nasze uczelnie. Powinniśmy sobie 
postawić kolejny cel: „zawiązanie ścisłej współpracy ze środowiskiem 
akademickim”, skoro ma być ono kuźnią intelektualistów, inteligentów i ludzi 
kochających sztukę. Dziękuję. 
 
N. Krajczy, Przewodniczący Sejmiku: dziękuję za wszystkie głosy w dyskusji. Pytam, 
czy ktoś ma jeszcze jakieś uwagi. Nie widzę. Przechodzimy do następnego punktu. 
 
Ad 10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Województwa Opolskiego na lata 2016-2022. 
 

N. Krajczy, Przewodniczący Sejmiku: pana Skarbnika prosimy o uzasadnienie dwóch 
kolejnych uchwał finansowych. 
S. Mazur, Skarbnik Województwa, zapoznał radnych w skrócie z uzasadnieniami do 
dwóch uchwał. Szczegółowe uzasadnienia radni otrzymali do zapoznania w materiałach 
sesyjnych.    
Z. Ziółko, przew. Kom. Fin. i Mienia Woj.: obie uchwały komisja zaopiniowała 
pozytywnie.  
N. Krajczy: czy są pytania, uwagi. Nie widzę. 
Po zapoznaniu z treścią uchwały przeprowadzono głosowanie.    
 

     Głosowanie 

 

* kto z radnych jest za podjęciem uchwały  

                                     za – 19         wstrzym. - 3        przeciw – 1 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta.                                                                                                                            
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Ad 11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Województwa Opolskiego 
na 2016 rok. 
 

N.Krajczy: uzasadnienie uchwały i opinia komisji – przedstawione powyżej. 
Czy tu są może uwagi. Nie ma. 
Po zapoznaniu z treścią uchwały przeprowadzono głosowanie.                              

Głosowanie  
* kto z radnych jest za podjęciem uchwały  

                                     za – 21       wstrzym. - 3      przeciw – 1 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta.                                                                                                             

Ad 12. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wykonania "Planu 
Gospodarki Odpadami dla Województwa Opolskiego na lata 2012 – 2017". 
 
N. Krajczy: proszę Zarząd Województwa. 
A. Konopka, Wicemarszałek Województwa, uzasadnienie do uchwały przedstawi pan 
M. Grabelus. 
M. Grabelus, dyr. Dep. Ochrony Środowiska, zapoznał radnych z uzasadnieniem. 
K. Pyziak, przew. Kom. Roln. Środ. i Rozw. Wsi.: opinia komisji jest pozytywna. 
N.Krajczy: czy są pytania. Tak, proszę. 
R. Zembaczyński: czyją własnością jest „ta instalacja”. 
M. Grabelus: to własność Zakładów Komunalnych.  
N.Krajczy: czy jeszcze  są może uwagi. Nie ma. 
Po zapoznaniu z treścią uchwały przeprowadzono głosowanie.                              

Głosowanie  
* kto z radnych jest za podjęciem uchwały  

                                     za – 22      wstrzym. - 4      przeciw – 0 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta.                                                                                                                            

Ad 13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie „Programu 
Rozwoju Bazy Sportowej Województwa Opolskiego na lata 2013-2018”.  
 

N. Krajczy, Przewodniczący Sejmiku: udzielam głosu Zarządowi Województwa.  
G. Sawicki, Członek Zarządu, zapoznał radnych z uzasadnieniem do uchwały. 
H. Kołodziej, przew. Nauki. Eduk. Kult. i Sportu: opinia komisji jest pozytywna. 
N.Krajczy: czy są pytania. Nie ma. 
Po zapoznaniu z treścią uchwały przeprowadzono głosowanie.                              

Głosowanie  
* kto z radnych jest za podjęciem uchwały  

                                     za – 24       wstrzym. - 2       przeciw – 0 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta.                                                                                                                            

 
Ad 14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXIX/308/2009 
Sejmiku Województwa Opolskiego z dnia 24 lutego 2009 r. w sprawie ustalenia 
regulaminu wynagradzania nauczycieli, zatrudnionych w szkołach i 
placówkach, dla których organem prowadzącym jest Województwo Opolskie.  
 
N. Krajczy, Przewodniczący Sejmiku: proszę Zarząd Województwa.  
G. Sawicki, Członek Zarządu, uzasadnienie przedstawi pan Z. Kubalańca. 
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Z. Kubalańca, dyr. Dep. Eduk. i Rynku Pracy: zapoznał radnych z uzasadnieniem do 
uchwały. 
H. Kołodziej, przew. Kom. Nauki. Eduk. Kult. i Sportu: opinia komisji jest 
pozytywna.                                                      
N.Krajczy: czy są pytania. Nie ma. 
Po zapoznaniu z treścią uchwały przeprowadzono głosowanie.                              

Głosowanie   
* kto z radnych jest za podjęciem uchwały  

                                           za – 28  (wszyscy głosujący)                                                                      

Stwierdzam, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Ad 15. Powołanie Komisji skrutacyjnej. 
                 
N. Krajczy, Przew. Sejmiku: Na podstawie art. 37 ust. 5 i art. 39 ust. 3 ustawy z dnia 5 
czerwca 1998 r. o samorządzie województwa sejmik województwa może na uzasadniony 
wniosek marszałka województwa odwołać poszczególnych członków zarządu zwykłą 
większością głosów w obecności co najmniej połowy ustawowego składu sejmiku, w 
głosowaniu tajnym. Odwołany członek zarządu pełni dotychczasowe obowiązki do czasu 
wyboru nowego członka.  
Natomiast na podstawie art. 39 ust. 2. ww. ustawy w przypadku odwołania członka 
zarządu niebędącego jego przewodniczącym, sejmik województwa dokonuje wyboru 
nowego członka zarządu w terminie 1 miesiąca od dnia odwołania -  zwykłą większością 
głosów w obecności co najmniej połowy ustawowego składu sejmiku, w głosowaniu 
tajnym. 
 
N. Krajczy, Przew. Sejmiku: Proszę Pana Marszałka Andrzeja Bułę o zabranie głosu 
i przedstawienie uzasadnionych wniosków o odwołania z funkcji wicemarszałka i członka 
Zarządu Województwa Opolskiego.  
 
A. Buła, Marszałek Województwa: panie Przewodniczący, proszę o 15 minut przerwy. 
N. Krajczy: zarządzam 15 minut przerwy. 
 
                                             Przerwa 13.15 – 13.30  
Po przerwie:  
N. Krajczy: udzielam głosu Panu Marszałkowi. 
A. Buła, Marszałek Województwa: Szanowny Panie Przewodniczący, Szanowni 
Państwo: w dniu dzisiejszym na moje ręce wpłynęła prośba Klubu Radnych PSL Sejmiku 
Województwa Opolskiego, podpisana przez wszystkich członków Klubu Radnych PSL z 
następującą treścią: 
Klub Radnych PSL w Sejmiku Województwa Opolskiego wnosi o skierowanie 
przez Pana Marszałka wniosku do Sejmiku Województwa Opolskiego o 
dokonanie zmian w Zarządzie Województwa Opolskiego. Wnioskujemy o 
odwołanie Wicemarszałka Województwa Antoniego Konopki oraz Członka 
Zarządu Województwa Grzegorza Sawickiego. Wnioskujemy następnie o 
rekomendowanie Sejmikowi Województwa Opolskiego kandydatury Stanisława 
Rakoczego na funkcję Wicemarszałka Województwa Opolskiego oraz 
kandydatury Antoniego Konopki na funkcję Członka Zarządu Województwa 
Opolskiego. Podpisali – wszyscy członkowie Klubu Radnych PSL.  
 

Szanowni Państwo, do tej pory udawało nam się politykę koalicyjną prowadzić w 
sposób zgodny. Nigdy nie doprowadziliśmy się na Zarządzie Województwa do jakiejkolwiek 
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konfrontacji. Zawsze staraliśmy się budować pewien consensus decyzji. Ja nigdy siebie nie 
uważałem za przełożonego Członków Zarządu Województwa, raczej za koordynatora prac 
poszczególnych Członków Zarządu Województwa, z pełną odpowiedzialnością w pracach w 
Zarządzie Województwa, ale jednocześnie z bardzo dużą podmiotowością każdego z 
Członków Zarządu w obszarze, który nadzoruje, który kontroluje, ale także, który rozwija i 
buduje pewne perspektywy. Zawsze, a to już od dwóch i pół roku buduję podmiotowość 
moich partnerów koalicyjnych, z pełnym szacunkiem do przynależności partyjnej, do 
poglądów, do wyznawanych zasad, postaw. Więc dlatego też bardzo proszę Radnych 
Sejmiku Województwa Opolskiego jako osoba, do której należy ta kompetencja 
powoływania Członków Zarządu o to, abyście Państwo zaakceptowali moje propozycje i 
zagłosowali za propozycjami zmian Klubu Radnych PSL i moich – jako Marszałka 
Województwa Opolskiego. Dziękuję bardzo.   
 
N. Krajczy: dziękuję Panie Marszałku.   
Zgodnie z § 25 ust.1 Statutu Województwa Opolskiego oraz § 1 ust. 2 Uchwały Nr 
XLVII/459/2006 Sejmiku Województwa Opolskiego z dnia 25 kwietnia 2006 r. w sprawie 
ustalenia trybu pracy Komisji skrutacyjnej: głosowanie tajne przeprowadza co najmniej 
trzyosobowa Komisja skrutacyjna, wybrana spośród radnych w głosowaniu jawnym zwykłą 
większością głosów.  
               Zgłaszanie kandydatur na członków Komisji Skrutacyjnej: 
ponieważ już wcześniej Kluby Radnych zgłosiły kandydatów, to teraz zapytam 
kandydatów, czy wyrażają zgodę wejścia do składu (na członka) Komisji 
Skrutacyjnej: 

Pytam:  
D. Byczkowskiego (PiS) – tak, wyrażam zgodę. 
Z. Ziółkę (PO) – tak, wyrażam zgodę. 
R. Kuchczyńskiego (PSL) – tak, wyrażam zgodę. 
K. Grelich-Deszczka (MN) – tak, wyrażam zgodę. 
 

GŁOSOWANIE zwykłą większością głosów. 
 
N.Krajczy: kto z radnych jest za czteroosobowym składem Komisji Skrutacyjnej 
(osoby powyżej wyraziły zgodę na kandydowanie) 
                                       za – 28       wstrzym. - 1       przeciw – 0 

Stwierdzam, że Komisja Skrutacyjna została powołana. 

      
Ad 16. Podjęcie uchwały w sprawie odwołania Wicemarszałka Województwa 
Opolskiego A. Konopki.  
 
N. Krajczy, Przewodniczący Sejmiku: czy są pytania do Pana Marszałka Andrzeja Buły 
w zakresie złożonego wniosku. Nie ma. Dziękuję. 
Jeszcze pytanie do pana Marszałka o termin odwołania i powołania członków Zarządu 
Województwa. 
A. Buła, Marszałek Województwa: przy uchwałach w sprawie zmian w Zarządzie 
Województwa jest wskazanie i moja prośba o zaakceptowanie: odwołania Członków 
Zarządu z dniem 3 maja 2016 r.  
 
N. Krajczy, Przewodniczący Sejmiku: teraz bardzo proszę Komisję Skrutacyjną o 
ukonstytuowanie się, następnie przygotowanie kart do głosowania tajnego – w sprawie 
odwołania Wicemarszałka A. Konopki, wyjaśnienie procedury głosowania, 
przeprowadzenie głosowania, ogłoszenie wyników i odczytanie protokołu Komisji 
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Skrutacyjnej.  
– zapraszam członków komisji do pokoju dyrektora Biura Sejmiku Damiana Cedro. 
Ogłaszam 2 min przerwy. 
 
Ważna sprawa: Szanowni Państwo Radni, korzystając z tej przerwy już teraz 
przypominam wszystkim radnym województwa o konieczności terminowego, 
czyli do dnia 2 maja 2016r.  złożenia „Oświadczeń Majątkowych w Biurze 
Sejmiku”. Powtórzę to jeszcze w „Komunikatach”. 
 
po przerwie: 
N. Krajczy, Przewodniczący Sejmiku: wznawiam obrady, oddaję głos 
Przewodniczącemu Komisji Skrutacyjnej.  
Z.Ziółko: Komisja Skrutacyjna ukonstytuowała się, wybierając moją osobę na 
przewodniczącego. Tu przewodniczący odczytał najważniejsze punkty dotyczące 
sposobu głosowania (Tryb - sposób tajnego glosowania). Pokazano radnym pustą urnę, 
przeliczono karty do głosowania (30 kart). Dalej przewodniczący Z. Ziółko wyczytywał 
kolejno radnych według listy alfabetycznej, a członek komisji, radna K. Grelich-Deszczka 
wydawała karty do głosowania. Jeden radny (Janusz Trzepizur) nie brał udziału w 
głosowaniu, jego karta została publicznie przerwana. Komisja udała się na podsumowanie 
przeprowadzonego głosowania i sporządzenie protokołu wyników. 
 
Po krótkiej przerwie przewodniczący Komisji Skrutacyjnej Z. Ziółko odczytał 
pełną treść protokołu i podał wynik głosowania w sprawie odwołania Wicemarszałka 
Województwa Opolskiego A. Konopki.  
                                   za odwołaniem – 24,      przeciw – 4,      wstrzym. - 1 
Protokół w załączeniu do uchwały. 
 
Po odczytanym protokole: 
N. Krajczy Przewodniczący Sejmiku odczytał pełną treść uchwały Sejmiku 
stwierdzającą  odwołanie Wicemarszałka A. Konopki z pełnionej funkcji. 
 
Ad 17. Podjęcie uchwały w sprawie odwołania członka Zarządu Województwa 
Opolskiego  G. Sawickiego. 
 
N. Krajczy, Przewodniczący Sejmiku: czy w sprawie złożonego wniosku do podjęcia 
tej uchwały są pytania do Pana Marszałka Andrzeja Buły. Pytań nie było. 
Podobnie jak przy poprzedniej uchwale, proszę Komisję Skrutacyjną o przygotowanie kart 
do głosowania tajnego wyjaśnienie procedury głosowania, przeprowadzenie głosowania, 
ogłoszenie wyników i odczytanie protokołu Komisji skrutacyjnej.  
Z. Ziółko, przewodniczący Komisji Skrutacyjnej i jej członkowie – powtórzyli 
sposób procedowania jak przy uchwale podjętej powyżej. Także tu nie głosował jeden 
radny (J.Trzepizur) i jego kartę publicznie przedarto. Zarządzono krótką przerwę podczas 
której Komisja Skrutacyjna podsumowała  wyniki przeprowadzonego głosowania i 
sporządziła protokół w sprawie odwołania członka Zarządu Województwa 
Opolskiego G. Sawickiego. 
Z.Ziółko odczytał pełną treść protokołu zgodnie z którym: 
                   za odwołaniem głosowało – 17,       przeciw – 12,       wstrzym. - 0 
Protokół w załączeniu do uchwały. 
 
Po odczytanym protokole: 
N. Krajczy Przewodniczący Sejmiku odczytał pełną treść uchwały Sejmiku 
stwierdzającą odwołanie Członka Zarządu G. Sawickiego 
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Ad 18. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru Wicemarszałka Województwa 
Opolskiego (S. Rakoczego). 
 
N. Krajczy, Przewodniczący Sejmiku: W związku z odwołaniem Grzegorza Sawickiego 
i Antoniego Konopki  z członkostwa w Zarządzie Województwa – w oparciu o art. 31 ust. 2 
ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r.  o samorządzie województwa oraz § 53 ust. 1 Statutu 
Województwa Opolskiego istnieje konieczność uzupełnienia składu Zarządu Województwa, 
gdyż w skład Zarządu Województwa Opolskiego wchodzą: Marszałek jako jego 
przewodniczący, dwóch Wicemarszałków i dwóch Członków Zarządu. 
Zgodnie z art. 32 ust. 3 ustawy Sejmik Województwa wybiera wicemarszałków i członków 
zarządu województwa na wniosek marszałka województwa zwykłą większością głosów w 
obecności co najmniej połowy ustawowego składu sejmiku, w głosowaniu tajnym.   
 
N. Krajczy, Przewodniczący Sejmiku: Proszę Pana Marszałka Andrzeja Bułę                               
o przedstawienie kandydatury na funkcję wicemarszałka Województwa Opolskiego.  
 

A. Buła, Marszałek Województwa: Szanowny Panie Przewodniczący, Panie i Panowie 
Radni: zwracam się z uprzejmą prośbą o przyjęcie mojej rekomendacji Pana Stanisława 
Rakoczego na funkcję Wicemarszałka Województwa Opolskiego z dniem 4  maja 2016 r. 
Pan Stanisław Rakoczy to wieloletni samorządowiec powiatu kluczborskiego, pełniący 
funkcje Przewodniczącego Rady Miejskiej w Kluczborku,  następnie Starosty Powiatu 
Kluczborskiego, a od 2006r. Członek Zarządu Województwa Opolskiego, odpowiedzialny za 
obszary kultury, sportu i ochrony zdrowia. Szanowni Państwo pan S. Rakoczy, to Poseł na 
Sejm RP, Wiceminister w Ministerstwie Spraw Wewnętrznych. Bardzo proszę Państwa 
Radnych o przyjęcie mojej prośby i mojej rekomendacji. To osoba doświadczona, osoba 
posiadająca kompetencje dobrego organizatora pracy, posiadająca dobre kompetencje 
społeczne. W obszarze pracy, do której jest rekomendowany ma już swoje doświadczenie, 
zna środowisko., Bardzo proszę o przyjęcie mojej rekomendacji. Dziękuję bardzo. 
 
N. Krajczy, Przewodniczący Sejmiku: informuję, że wpłynęła pisemna zgoda 
kandydata na kandydowanie na wicemarszałka województwa. Czy są pytania do 
kandydata. Nie widzę. 
Proszę Komisję skrutacyjną o przystąpienie do procedury wyboru: przygotowania kart do 
głosowania, objaśnienie sposobu głosowania i przeprowadzenie głosowania. Zapraszam 
członków komisji do pokoju dyrektora Biura Sejmiku Damiana Cedro. Ogłaszam 2 min 
przerwy. 
 
po przerwie: 
 
Z. Ziółko, przewodniczący Komisji Skrutacyjnej: karty zostały przeliczone, jest ich 
30. Pokazano pustą urnę. Członkowie komisji powtórzyli sposób procedowania jak przy 
uchwale podjętej powyżej. Tu głosowali wszyscy radni – 30 osób. Zarządzono krótką 
przerwę podczas której Komisja Skrutacyjna podsumowała wyniki przeprowadzonego 
głosowania i sporządziła protokół w sprawie wyboru Wicemarszałka Województwa 
Opolskiego. 
  
Z.Ziółko, przewodniczący Komisji Skrutacyjnej odczytał pełną treść protokołu 
zgodnie z którym: 
                     za powołaniem głosowało – 20,   przeciw – 8,    wstrzym. - 2 
Protokół w załączeniu do uchwały. 
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Po odczytanym protokole: 
N. Krajczy Przewodniczący Sejmiku odczytał pełną treść uchwały Sejmiku 
stwierdzającą powołanie Stanisława Rakoczego na funkcję Wicemarszałka 
Województwa Opolskiego. 
 
Ad 19. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru członka Zarządu Województwa 
Opolskiego (A. Konopki). 
 
N. Krajczy, Przewodniczący Sejmiku: Proszę Pana Marszałka Andrzeja Bułę o 
przedstawienie kandydatury na funkcję członka Zarządu Województwa Opolskiego.  
 

A. Buła, Marszałek Województwa: wszyscy Państwo Radni znają zakres dotychczas 
pełnionych obowiązków przez pana Antoniego Konopkę, a więc rekomendacje są znane. 
Bardzo proszę o wybór pana A. Konopki na funkcję Członka Zarządu Województwa 
Opolskiego. 
 
N. Krajczy, Przewodniczący Sejmiku: Informuję, że wpłynęła pisemna zgoda 
kandydata  na kandydowanie na członka zarządu województwa. Czy Są pytania do 
kandydata. Nie ma. 
Proszę Komisję skrutacyjną o przystąpienie do procedury wyboru: przygotowania kart do 
głosowania, następnie objaśnienie sposobu głosowania i przeprowadzenie głosowania. 
Zapraszam członków komisji do pokoju dyrektora Biura Sejmiku Damiana Cedro. Ogłaszam 
2 min przerwy. 
po przerwie: 
Z. Ziółko, przewodniczący Komisji Skrutacyjnej: przygotowano karty do głosowania, 
zostały przeliczone, jest ich 30. Pokazano pustą urnę. Członkowie komisji powtórzyli 
sposób procedowania jak przy uchwale podjętej powyżej. Tu także głosowali wszyscy radni 
– 30 osób. Zarządzono krótką przerwę, podczas której Komisja Skrutacyjna podsumowała 
wyniki przeprowadzonego głosowania i sporządziła protokół w sprawie wyboru 
Wicemarszałka Województwa Opolskiego.  
Przewodniczący komisji Z. Ziółko odczytał pełną treść protokołu zgodnie z którym: 
              za powołaniem głosowało – 18,       przeciw – 12,         wstrzym. - 0 
Protokół w załączeni do uchwały. 
 
Po odczytanym protokole: 
 
N. Krajczy Przewodniczący Sejmiku odczytał pełną treść uchwały Sejmiku w sprawie 
wyboru Członka Zarządu Antoniego Konopki.  
 
A. Buła, Marszałek Województwa: podziękował wszystkim radnym województwa za 
przyjęcie wniesionych rekomendacji na członków Zarządu Województwa. Serdecznie 
podziękował radnemu Grzegorzowi Sawickiemu za 1,5 roku owocnej współpracy w 
Zarządzie Województwa Opolskiego. 
G. Sawicki: były już Członek Zarządu Województwa podziękował za współpracę 
Zarządowi Województwa i wszystkim pracownikom UMWO, którzy z nim współpracowali. 
Podziękował także za współpracę  Prezydium Sejmiku Województwa Opolskiego. 
 
Ad 20. Sprawozdanie z realizacji zadań w Zespole Opolskich Parków 
Krajobrazowych za 2015r.      
                                                               
N. Krajczy, Przewodniczący Sejmiku: sprawozdanie zaprezentuje pan Ireneusz 
Hebda, prosimy bardzo. 
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                                               Prezentacja multimedialna 
    I. Hebda, dyrektor Zespołu Opolskich Parków Krajobrazowych, 

w ramach prezentacji multimedialnej zapoznał w skrócie 
 radnych z najważniejszymi problemami.  

                                 
N. Krajczy: dziękuję. Proszę komisję merytoryczna o opinię. 
K. Pyziak, przewodniczący Kom. Roln. Środ. i Rozw. Wsi.: komisja przyjęła 
„Sprawozdanie”. Równocześnie komisja wypracowała wniosek do Zarządu Województwa o 
zorganizowanie spotkania Marszałka Województwa Opolskiego z wójtem Gminy Pokój i 
prezesem WFOŚiGW w Opolu oraz dyrektora Zespołu Opolskich Parków 
Krajobrazowych w Pokrzywnej – w celu omówienia dalszego etapu realizacji projektu 
„Centrum Doświadczania Świata”, związanego z zagospodarowaniem obiektu i terenu po 
byłej szkole podstawowej w Ładzy. Szczególnie chodzi o modernizację budynku w Ładzy ze 
środków RPO na lata 2014-2020 w ramach zadania: Inwentaryzacje przyrodnicze kluczem 
do edukacji ekologicznej i ochrony bioróżnorodności w województwie opolskim. Komisji 
chodzi o kompleksowe rozwiązanie zagadnienia dotyczącego m.in. budowy oczyszczalni 
ścieków (połączenie funkcji dla samego „Centrum” oraz dla Gminy Pokój, dla miejscowości 
Ładza).Równocześnie komisja na ostatnim spotkaniu przyjęła „Sprawozdanie z działalności 
Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska za 2015r.” oraz „Informację z działalności 
Wojewódzkiego Związku Pszczelarzy w Opolu” - jako tematy pokrewne z tym związane. 
Dziękuję. 
 
                                                 Pytania - Dyskusja    
R. Zembaczyński: pierwsze pytanie: czy przy dyrekcji „Parków” w ogóle istnieje 
wolontariat, a jeśli tak, to jak się rozwija. Drugie pytanie: jak pan Dyrektor ocenia 
„Gospodarkę leśną Lasów Państwowych”- jednym słowem: ekstensywna, intensywna, czy 
byle jaka.  
I. Hebda, dyrektor: naszej działalności nie wyobrażam sobie bez wolontariatu. W dużej 
mierze zgłaszają się absolwenci lub uczniowie szkół średnich na praktyki zawodowe. I tu 
zgłoszeń jest więcej niż my możemy zagospodarować. Bo musimy pamiętać, że każdy 
praktykant, czy stażysta musi mieć z naszej strony dozór, a u nas jest tylko 12 osób. Tak, 
że zapotrzebowanie jest większe, aniżeli możliwości „przerobu tego wolontariatu”. Zawsze 
współpracujemy w tym zakresie ze szkołami. Angażujemy więc szkoły i inne placówki 
oświatowe i turystyczne do naszych zadań. Prowadzimy kilkuletnią już akcję sadzenia 
drzew, czy budowy w elementach budek dla owadów na warsztatach szkolnych. 
Edukujemy także nauczycieli z województwa i przekazujemy im zadania dla przyszłych 
naszych wolontariuszy. 
Drugie: Oceniając jednym słowem gospodarkę leśną: czasami patrzę sceptycznie na to, 
co się w tym zakresie robi. Powiem tak: my możemy się zgadzać (i tak to pisze w ustawie) 
na działania leśników, czyli na wykonywanie racjonalnej gospodarki leśnej. Ale czasami 
jest z tym różnie. Głębiej nie będę wchodził w ten temat. 
R. Zembaczyński: trzecie pytanie: czy wdrażane są wnioski Rady Naukowej Parku. 
I. Hebda: staramy się takie wnioski wdrażać. Tzw. wnioski sztywne, czyli wynikające z 
zapisów ustawowych są wdrażane. Pamiętajmy, że „to jest ciężkie”, bo np. ustanowienie 
ostatniego planu ochrony dla Gór Opawskich trwało blisko dwa lata. Ale to wynika z 
długiego procesu uzgadniania spraw głównie z Regionalną Dyrekcją Ochrony Środowiska, 
a także z powodu zmiany ustawy o ochronie środowiska itd. Natomiast te wnioski, które 
ustanowiono w naszej nowo powołanej Radzie - staramy się wdrażać i na następnym 
posiedzeniu Rady wyniki są przedstawiane. Tak, że z tym wdrażaniem nie jest źle, 
natomiast to, czego nie udaje nam się zrobić, to wynika głównie z czynnika finansowego 
(braku środków). 
N. Krajczy: czy są jeszcze pytania. Nie ma. Bardzo dziękujemy panu dyrektorowi I. 
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Hebdzie za prezentację materiału. 
                

     Ad 21. Informacja nt. możliwości wsparcia edukacji ze środków RPO WO na lata 
2014-2020.  

 
      N. Krajczy, Przewodniczący Sejmiku: udzielam głosu Zarządowi Województwa. 

Z. Kubalańca dyr. Dep. Edukacji i Rynku Pracy: zapoznał radnych z „Informacją” 
przedłożoną pod obrady sesji Sejmiku. 
Z. Ziółko, przewodniczący Kom. Fin. i Mienia Woj.: komisja przyjęła „Informację”.  

      N. Krajczy: czy są pytania, uwagi. Nie ma. Dziękujemy panu Dyrektorowi za     
      przedstawienie materiału. 
      Przechodzimy do następnego punktu. 

     
     Ad 22. Informacja pt. „Analiza sytuacji na rynku pracy województwa opolskiego 

w 2015 r.” 
N. Krajczy, Przewodniczący Sejmiku: udzielam głosu panu Jackowi Suskiemu. 
                                      Prezentacja multimedialna 
         J.Suski, dyr. WUP w Opolu zapoznał radnych w skrócie z „Informacją”  przedłożoną 

pod obrady sesji Sejmiku. Pełny materiał w załączeniu. 
 

E. Kurek przew. Kom. Polit. Reg. Gosp. i Turystyki: komisja przyjęła „Informację”. 
Jednocześnie sformułowała następujący wniosek: Komisja z zadowoleniem zauważa, że 
obecny stan na rynku pracy województwa opolskiego charakteryzuje się pewną 
równowagą i harmonią działań na rzecz bezrobotnych. Komisja pozytywnie ocenia 
kompleksowe i wieloletnie działania  na rzecz ograniczenia bezrobocia podejmowane przez 
WUP w Opolu i inne instytucje wspierające tworzenie miejsc pracy. Dziękuję. 
N. Krajczy: dziękuję. Czy są pytania. Nie widzę. 
Przechodzimy do następnego punktu.    
                                                                                                      
Ad 23. Informacja o stanie przestępczości i jej zwalczaniu w województwie 
opolskim za 2015 r. 
N. Krajczy, Przewodniczący Sejmiku: na sali obrad obecna jest Prokurator – Pani 
Agnieszka Mulka-Sokołowska. Witamy Panią bardzo serdecznie. Dziękujemy za 
przyjęcie zaproszenia i przybycie tu do nas na obrady sesji Sejmiku. Prosimy o zapoznanie 
nas z „Informacją” przekazana pod obrady sesji Sejmiku. 
 

                                      Prokurator Okręgowy w Opolu -  
                             pani Agnieszka Mulka-Sokołowska zapoznała 
                                        w skrócie radnych z „Informacją”. 
 

Dyskusja 

 

N. Krajczy, Przewodniczący Sejmiku: udzielam głosu Państwu Radnym. 
J. Kotyś, Wiceprzewodniczący Sejmiku: serdecznie dziękuję Pani Prokurator, że 
zaczęła Pani omawianie tych najtrudniejszych problemów, w tym sprawy związanej z 
postępowaniem w sprawie śmierci burmistrza Zdzieszowic Dietera Przewdzinga. To jest 
taka „zadra” w społeczności regionalnej województwa opolskiego. To były radny 
województwa, także wieloletni burmistrz, zasłużony dla rozwoju gospodarczego, także 
postać barwna.Rozumiem, że pani Prokurator od niedawna jest na stanowisku Prokuratora 
Okręgowego. I nie tyle mam pytanie odnośnie pana Dietera Przewidzinga, bo o tym już 
Pani powiedziała, ale chcę zapytać: czy w Pani pracy na ten rok „ta sprawa” znajdzie się 
jako jeden z priorytetów do rozwiązania. Bo najgorsze co nas może spotkać, to tworzenie 
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teorii spiskowych, które mogą się pojawiać w momencie niewyjaśnienia tej zbrodni. Ta 
zbrodnia miała miejsce w takim dosyć specyficznym momencie kształtowania się m. in. 
takiej kwestii jak autonomia gospodarcza. Bardzo proszę o przyjrzenie się „jak to śledztwo 
wyglądało” i czy nie zostały popełnione jakieś błędy. 
 
A. Mulka-Sokołowska, Prokurator Okręgowy: jeśli można, to powiem tak: ta sprawa 
nie tylko znajdzie się wśród śledztw priorytetowych w tym roku po objęciu mojej funkcji, ta 
sprawa już jest priorytetem, oczywiście jednym z kilku. Bo jak Państwo wiecie prowadzimy 
też śledztwo dotyczące wypadku na autostradzie A-4 z udziałem Pana Prezydenta A. Dudy. 
Ja zapoznawałam się z kierunkami tego postępowania, wierzę w to, że mamy dobrych 
prokuratorów i że oni będą pracowali jak do tej pory w komfortowych warunkach i będą 
się zajmowali przede wszystkim materią do rozwiązania. I tak jak i Państwo mam nadzieję 
na skuteczne znalezienie sprawcy i postawienie go przed sądem. Chcę tylko zwrócić uwagę 
na jedną rzecz, że ta sprawa na razie kładzie się cieniem na naszych sercach jako 
prokuratorów. Natomiast środki techniczne i postęp techniczny jaki się dokonał w 
dziedzinie badań biologicznych, badań DNA – jest tak ogromny, że my (to się zdarza) 
wykrywamy teraz sprawców zabójstw, które miały kilka, czy nawet kilkadziesiąt lat temu. 
Myślę, że dowody jakie udało się zabezpieczyć – to są zabezpieczenia w maksymalnie 
szerokim zakresie i jeżeli się pojawi jakikolwiek nowy wątek w sprawie, to będzie 
weryfikowany. 
R. Zembaczyński: wczoraj zostaliśmy zbombardowani informacją o wielkich nadużyciach 
w zakresie podatku VAT. Czy w województwie opolskim w obrębie kompetencji Pani 
Prokurator są „jakieś grube sprawy” rozpoczęte w tej sprawie. 
 

A. Mulka-Sokołowska, Prokurator Okręgowy: my teraz jesteśmy rozpytywani przez 
Prokuraturę Regionalną we Wrocławiu, czy prowadzimy postępowania dotyczące nadużyć 
w związku z podatkiem VAT i karuzel podatkowych. Zbieramy informacje od Prokuratur 
Rejonowych i przekazujemy do Prokuratury Regionalnej we Wrocławiu. Prowadzimy kilka 
postępowań dotyczących nadużyć VAT-owskich i karuzel VAT-owskich. Będziemy 
przekazywali te informacje Prokuraturze Regionalnej i jeżeli te sprawy nie zostaną 
przejęte, to będą prowadzone u nas w obecnym Wydziale VI. Po reorganizacji będzie to 
Wydział I lub II.   
Z. Siewiera: czy są znane przypadki odnośnie rozprowadzania narkotyków wśród 
młodzieży szkolnej w szkołach i wśród studentów na terenie uczelni. 
 

A. Mulka-Sokołowska, Prokurator Okręgowy: są znane takie przypadki i na każdy 
taki przypadek odpowiednio reagujemy, wszczynamy postępowania karne. Te 
postępowania karne na samym dole tej drabinki dotyczą posiadania środków odurzających, 
czyli narkotyków. Natomiast my staramy się dociec do źródła wprowadzania do obiegu 
tych narkotyków. Bo jeżeli nie utniemy dostaw narkotykowych, to zjawisko nadal będzie 
funkcjonować. Oprócz samych narkotyków bardzo ważna jest kwestia używania dopalaczy 
i w tym zakresie także prowadzimy postępowania, mając na uwadze zmiany prawne, jakie 
w tym zakresie zostały wprowadzone. Bo przecież jeszcze kilka lat temu dopalacze 
funkcjonowały legalnie na rynku, a teraz niektóre z nich znajdują się w załączniku do 
ustawy – wykazie środków dotyczących narkomanii. Tak więc reagujemy na te wszystkie 
przypadki zgodnie z celami postępowania karnego. 
 

N. Krajczy: bardzo serdecznie Pani Prokurator dziękujemy. Chcielibyśmy się znowu z 
Panią spotkać za rok. 
A. Mulka-Sokołowska, Prokurator Okręgowy: dziękuję bardzo. Także mam taką 
nadzieję.  
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      Ad 24. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
   N. Krajczy, Przewodniczący Sejmiku: o rozszerzoną  odpowiedź na interpelację 

dotyczącą „Insygniów” poprosił pan Radny A. Szymański. Informuję pana Radnego, że 
odpowiedź przekażemy na piśmie. 

 
 
      Ad 25. Wolne wnioski. 
      N. Krajczy, Przewodniczący Sejmiku: czy ktoś chce zabrać głos w tym 
      punkcie. Nikt. Dziękuję. 
 
 
      Ad 26. Komunikaty. 

   N. Krajczy, Przewodniczący Sejmiku: informuję Państwa, że: 
 

    *  Termin  następnej XVII sesji Sejmiku zaplanowany jest na dzień 31 maja,  wtorek, 
godz. 10.00. 

 
 * Ponownie przypominam Państwu Radnym o konieczności złożenia   

„Oświadczeń Majątkowych” w Biurze Sejmiku. Termin: do końca tego tygodnia 
- do dnia 2 maja 2016r. 

 
   * Już dzisiaj informuję, że kolejną XVIII sesję tzw. „Sesję Absolutoryjną” - planujemy na  

dzień 14 czerwca 2016 r. - wtorek. A termin ten związany jest z planowanym wyjazdem 
do Nadrenii - Palatynatu w dniach 17-18 czerwca 2016 r. 

   
 

      Ad 27. Zamknięcie obrad. 
N. Krajczy, Przewodniczący Sejmiku: zamykam obrady XVI sesji  Sejmiku 
Województwa Opolskiego w dniu 26 kwietnia 2016r. Dziękuję wszystkim Państwu za udział 
w obradach.  
 
Obrady zakończono: godz. 13.30 

 
Protokołował: 
Marian Wójcik 

 
 

Sekretarz obrad: 
Radna Jolanta Wilczyńska. 
 


